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BRM.0012.4.2012.6 
Protokół nr 4/2012 

z posiedzenia Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego 
Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich 

odbytego w dniu 11 czerwca 2012 roku 
 

Godzina rozpoczęcia obrad: 09:00 

Godzina zakończenia obrad: --- 

Miejsce obrad: sala konferencyjna Urzędu Miejskiego w Ząbkowicach Śląskich 

W komisji udział wzięli: (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 

1. Krzysztof Gnach  Przewodniczący Komisji 

2. Danuta Tkaczonek   Członek 

3. Dariusz Gancarz  Członek 

4. Jolanta Mitręga   Członek 

Nieobecny usprawiedliwiony: 

Jacek Górowski 

 

Ponadto uczestniczyli: (lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu)  

 

Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach powitał wszystkich zebranych na dzisiejszym posiedzeniu i przedstawił 
PORZĄDEK OBRAD: 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Opiniowanie projektów uchwał: 

a) w sprawie wygaśnięcia mandatu Radnego 

b) w sprawie odwołania z funkcji Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej  

Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich 

3. Sprawy różne. 

4. Zakończenie obrad. 
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Ad. 1. Przyjęcie porządku obrad.  
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach: czy ktoś z członków Komisji chciałby wnieść coś do porządku obrad? 
 
Radna Danuta Tkaczonek: Panie Przewodniczący w kwestii formalnej, chciałam 
złożyć 2 wnioski, które by uzupełniły dzisiejsze obrady i posiedzenie naszej Komisji, 
ponieważ, Komisja nie otrzymała wszystkich materiałów, o które wnioskowałam i 
również po przeanalizowaniu materiału, który Pan dostarczył członkom Komisji, 
nasunęły mi się kolejne kwestie, które mogłyby być udostępnione przez Urząd 
Miejski na początku obrad naszej Komisji i chciałam zawnioskować, aby Komisja 
Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich 
zapoznała się z oryginałami oświadczeń majątkowych Radnego Andrzeja Dominika, 
jako Radnego VI kadencji samorządowej i wnoszę o udostępnienie przedmiotowych 
oświadczeń przez Urząd Miejski podczas niniejszego posiedzenia Komisji 
Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego poprzez dostarczenie do wglądu na 
czas trwania naszej Komisji, takich dokumentów jak Pierwsze oświadczenie 
majątkowe złożone w terminie 30 dni od dnia złożenia ślubowania i rocznych 
oświadczeń majątkowych za 2010 i 2011 rok, który Radni składają do 30 kwietnia 
roku następnego. W związku z tym, że ustała umowa dzierżawy z dnia 31 grudnia 
1997 roku ze względu na okres czasu, na jaki została zawarta i jeżeli zakończenie 
obowiązywania tej umowy dzierżawy zostało udokumentowane protokołem 
zdawczo odbiorczym, również wnoszę, aby na posiedzenie niniejszej Komisji zostało 
dostarczone oryginał takiego protokołu, żebyśmy mieli do wglądu, co się z tymi 
gruntami stało. Chciałam poinformować członków Komisji, że pismem z dnia 10 
maja, wniosłam o dostarczenie do Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku 
Publicznego kserokopii dokumentów z zakreśleniem danych wrażliwych takich jak 
Pismo Pana Andrzeja Dominika z dnia 14 lutego 2007r. na podstawie, którego 
dokonano Aneksu 1/2007 do umowy dzierżawy z dnia 31 grudnia 1997 roku, Pozew 
Prokuratury Rejonowej w Dzierżoniowie przeciwko Gminie Ząbkowice Śląskie i 
Łukaszowi Dominikowi w sprawie I C 236/11. Odpowiedź Gminy Ząbkowice 
Śląskie w sprawie I C 236/11, Wyrok wraz z uzasadnieniem Sądu Rejonowego w 
Ząbkowicach Śląskich w sprawie sygn. Akt. I C 236/11. Apelacja Gminy Ząbkowice 
Śląskie w sprawie II Ca 1717/12. Odpowiedź Prokuratury Rejonowej w 
Dzierżoniowie na apelację w sprawie II C 171/12. Wyrok wraz z uzasadnieniem 
Sadu Okręgowego w Świdnicy w sprawie sygn. Akt, II Ca 1717/12. Protokół z 
przeprowadzonej przez Najwyższą Izbę Kontroli w pierwszym kwartale 2012 roku 
kontroli w Urzędzie Miejskim w Ząbkowicach Śląskich. Wystąpienie pokontrolne 
Urzędu Miejskiego dot. protokołu jw. Do Najwyższej Izby Kontroli. Wystąpienie 
pokontrolne Najwyższej Izby Kontroli. W związku z tym iż do Komisji 
Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Rady Miejskiej wpłynęły jedynie 
dokumenty z pozycji 1, 4,7, wnoszę aby Komisja Przestrzegania Prawa i Porządku 
Publicznego Rady Miejskiej wystąpiła z wnioskiem do Burmistrza Ząbkowic Śląskich 
o udostępnienie pozostałych wnioskowanych przeze mnie dokumentów kserokopii z 
zakreśleniem danych niejawnych, te trzy wnioski na wstępie chciałam 
zaproponować i oczywiście je wnoszę w sposób formalny. 
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Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach: dziękuje bardzo. W sprawie oświadczeń majątkowych wypowie się Pani 
Sekretarz. 
 
Sekretarz Gminy Iwona Aibin: wszystkie oświadczenia majątkowe podlegają 
umieszczeniu na  BIP-ie zgodnie ze Statutem Gminy Informacji Publicznej… zapis 
nieczytelny… 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach: czy to zadowala Panią Radną? Oczywiście mogę podać to pod głosowanie 
Wysokiej Radzie. 
 
Radna Danuta Tkaczonek: zaznaczyłam tutaj, Pani może nieuważnie słuchała, że 
wnoszę o oryginały po prostu, jest to sprawa, która dotyczy działania i postępowania 
Radnego Andrzeja Dominika który, podam tu przykład, w poprzedniej kadencji co 
wynika wprost z zeznań Pana Andrzeja Dominika podczas prowadzonego 
postępowania prokuratorskiego, że prowadził w latach 2007/2009 działalność 
gospodarczą z wykorzystaniem mienia Gminy i na mieniu Gminy i nie ujawniał tego 
w oświadczeniach majątkowych, a ponieważ sytuacja w tej chwili jest taka, że Pan 
Radny twierdzi co innego, więc uważam, że powinniśmy mieć wgląd do oryginałów 
a nie do kserokopii które są podwieszone na Biuletynie Informacji Publicznej. 
 
Sekretarz Gminy Iwona Aibin: może wyjaśnię, faktycznie może nieprecyzyjnie się 
wypowiedziałam. Podwieszane są w Biuletynie Informacji Publicznej skany 
oryginałów, które są dostępne w Urzędzie i w przypadku Pana Przewodniczącego 
oryginał jeszcze podlega zatwierdzeniu przez Wojewodę. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach:  czy on jest dostępny na stronach Urzędu? 
 
Sekretarz Gminy Iwona Aibin: tak, są dostępne, nie jest udostępniony, za 2011 
ponieważ, jeszcze nie ma informacji od Wojewody. Czy została dokonana adnotacja 
przez Pana Wojewodę, że zapoznał się z oświadczeniem. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach:  i w związku z tym jest niedostępny? 
 
Sekretarz Gminy Iwona Aibin: musiałabym sprawdzić czy ten za 2011 jest 
podwieszony, ale to podwieszenie będzie możliwe dopiero po akceptacji przez 
Wojewodę. 
 
Radna Danuta Tkaczonek: oczywiście podtrzymuje swój wniosek. Teraz także 
chodzi o protokół zdawczo odbiorczy, ponieważ umowa dzierżawy wygasła i czy 
fakt ustania tej umowy, jeżeli został potwierdzony protokołem zdawczo odbiorczym, 
jeżeli taki dokument jest i taka czynność została dokonana to również proszę o 
dostarczenie na niniejszą Komisję oryginału do wglądu. 
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Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach:  bardzo proszę, czy w tej kwestii ktoś z wydziału gospodarki 
nieruchomościami mógłby się wypowiedzieć, Pani Kierownik 
 
Kierownik Wydziału Nieruchomościami Agnieszka Gnach: takiego protokołu nie 
ma, umowa nie zakładała takiego sposobu przejęcia gruntów, standardowo po 
wygaśnięciu umowy dzierżawy, grunty już przechodzą do dyspozycji gminy i nigdy 
takich protokołów się nie sporządzało i nie sporządza. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach: dziękuje, rozumiem już Pani Radna, że wniosek jest bezprzedmiotowy tak? 
 
Radna Danuta Tkaczonek: tak 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach:  trzeci wniosek Pani, w dniu 10 maja kierowała Pani do mnie wniosek o 
udostępnienie dokumentów, które Pani wymieniła. Dokument pt „Pismo Andrzeja 
Dominika z dnia 14 lutego 2007 r. na podstawie którego dokonano aneksu 1/2007 do 
umowy dzierżawy z dnia 31 grudnia 1997 roku.”, „Wyrok wraz z uzasadnieniem 
Sądu Rejonowego w Ząbkowicach Śląskich w sprawie sygn. Akt I C 236/11” i 
„Wyrok wraz z uzasadnieniem Sądu Okręgowego w Świdnicy w sprawie sygn. Akt 
II Ca 171/12”. Ja może przedstawię wszystkim jak to wygląda. W dniu 10 maja 
przekazałem za pośrednictwem Pana Andrzeja Dominika pismo do Burmistrza o 
udostępnienie dokumentów. 
 
Pismo stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
W odpowiedzi otrzymałem w dniu 24 maja informację „w nawiązaniu do Pana 
pisma proszę o uszczegółowienie treści wskazując o które dokumenty Pan 
wnioskuje”. Tego samego dnia 24 maja za pośrednictwem Pana Stanisława Susza 
zwróciłem się do Burmistrza o udostępnienie dokumentów. Pismo stanowi załącznik 
nr 4 do protokołu. W odpowiedzi otrzymałem pismo z dnia 5 czerwca. Pismo 
stanowi załącznik nr 5 do protokołu. Natomiast dnia 8 czerwca w piątek o godzinie 
14:25 otrzymałem kolejne pismo. Pismo stanowi załącznik nr 6 do protokołu. Ja 
mimo to pozwoliłem sobie, wiedząc, że już w piątek popołudniu Biuro Rady 
Miejskiej będzie nieczynne, postanowiłem drogą elektroniczną wysłać te dwa pisma 
które otrzymałem. Rozumiem, że członkowie Komisji zapoznali się z tymi pismami. 
Natomiast Pani prosi jeszcze o te pozostałe pisma, w związku z tym poddaję to pod 
głosowanie, bo Pani prosiła jeszcze o pozew z Prokuratury Rejonowej z 
Dzierżoniowa. W związku z tym poddaję pod głosowanie Szanownej Komisji, kto 
jest za tym aby na dzisiejszym posiedzeniu Komisji zostały udostępnione te wyżej 
wymienione dokumenty przez Urząd. 
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Radna Danuta Tkaczonek: Panie Przewodniczący, włączę się w rozmowę, 
nawiązując obojętnie do jakiejkolwiek kwestii, w mojej ocenie nawet jeżeli jest zapis 
prawny, który mówi o tym, że jeżeli dokumenty są udostępnione na Biuletynie 
Informacji Publicznej, nie oznacza równocześnie, że taki dokument nie może być 
okazany do wglądu Komisji jako oryginał, więc tutaj swój wniosek podtrzymuje i 
proszę żeby Komisja go formalnie przegłosowała, zwłaszcza, że obradujemy i 
procedujemy dzisiaj nad projektem uchwały. Drugi wniosek dotyczy tych 
dokumentów w zwiększonej liczbie, tam jest prośba o kserokopie, więc jeżeli to nie 
jest możliwy termin na dzisiaj, może to być termin troszeczkę inny bo być może nie 
dokończymy dzisiejszego posiedzenia Komisji także tutaj decyzje pozostawiam Panu 
Przewodniczącemu. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach:  Bardzo Proszę, żeby Pani Sekretarz się wypowiedziała w tej sprawie. 
 
Sekretarz Gminy Iwona Aibin: Jeśli można Panie Przewodniczący to jeszcze 
chciałam dodać, że jeżeli chodzi o protokół Najwyższej Izby Kontroli, prowadzone 
jest postępowanie skargowo wnioskowe, wnosimy zastrzeżenia, w związku z 
powyższym tak jak poinformowaliśmy Biuro Rady Miejskiej, Pana 
Przewodniczącego dokumenty zostaną udostępnione po zakończeniu całego tego 
procesu. Dziękuje. 
 
Radna Danuta Tkaczonek: Rozumiem, że trwa postępowanie ale protokół został 
sporządzony, został ustalony stan faktyczny, tak samo jeżeli chodzi o wystąpienie 
więc również jako Radni Rady Miejskiej mamy prawo a nawet jak mówi Pan 
Gawęda, obowiązek, odnieść się do ustaleń stanu faktycznego, Najwyższej Izby 
Kontroli która przyszła tak naprawdę na rekontrolę. Nie rozumiem dlaczego są 
ukrywane dokumenty przed Radnymi którzy mają tutaj podjąć decyzje w dość 
istotnej sprawie. 
 
Sekretarz Gminy Iwona Aibin: protokół  zgodnie z Ustawą Najwyższej Izby 
Kontroli w którego zgłasza się zastrzeżenia, nie został podpisany zatem ja 
podtrzymuje również swoje stanowisko. Dziękuje. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach: członkowie Komisji wysłuchali strony jednej i drugiej, w takim razie poddaję 
pod głosowanie wniosek 1. 
 
Radny Franciszek Gawęda: dziękuje Panie Przewodniczący. Ja chciałem tylko 
uspokoić siebie i zapytać Panią Sekretarz czy wszystkie pełne dokumenty związane z 
oświadczeniami Przewodniczącego Rady Miejskiej są podwieszone na BIP-ie? Tak 
czy nie i to wystarczy. 
 
Sekretarz Gminy Iwona Aibin: nie potrafię odpowiedzieć na to pytanie, co znaczy 
wszystkie? Bardzo bym prosiła o uszczegółowienie pytania. 
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Radny Franciszek Gawęda: Pani Sekretarz, zadziwia mnie Pani z każdym dniem. 
Pani Sekretarz nie wie, co podlega pod oświadczenia Radnych i Przewodniczącego? 
No jestem strasznie zaskoczony, wobec tego odsyłam Panią do Prawa które o tym 
mówi, co powinien złożyć Przewodniczący Rady Miejskiej po otrzymaniu mandatu i 
jakie dokumenty powinny być złożone Radzie Miejskiej jak i Wojewodzie i jakie 
powinny być podwieszone pod BIP 
 
Radna Jolanta Mitręga: Szanowni Państwo ja np. w tej chwili otrzymując 
oświadczenie majątkowe Pana Przewodniczącego powiem wprost, nie jestem w 
stanie stwierdzić, co tam akurat ona zawiera, ponieważ ja nie jestem jakimś 
specjalistą od oświadczeń majątkowych. Znamy Pana Przewodniczącego, wiemy, że 
w jego rodzinie jest dużo tych gruntów i rozgraniczać czy to są grunty gminne czy to 
są grunty prywatne, czy jakieś tam inne, w tym momencie powiem szczerze, że nie 
jest w stanie, tak więc przepraszam bardzo, może po prostu nie znam się na tym i 
mam prawo się nie znać. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach: dziękuje bardzo, poddaję pod głosowanie wnioski złożone przez Panią 
Radną Danutę Tkaczonek. 
Wniosek nr 1 . Prośba o udostępnienie na niniejszą Komisję oryginałów oświadczeń 
majątkowych Pana Radnego Andrzeja Dominika. Kto jest za przyjęciem tego 
wniosku? 
 
Głosowanie : nikt się nie wstrzymał, stwierdzam, że  wniosek nie przeszedł Pani 
Radna. 
 
Wniosek nr 2 . Kto z członków Komisji jest za tym aby na posiedzeniu dzisiejszej 
Komisji zostały udostępnione dokumenty o które wnioskowała Radna. 
 
Głosowanie: 1 głos za, 1 osoba się wstrzymała, 1 sprzeciw  
 
Stwierdzam, że wniosek nie przeszedł. 
 
 
Ad. pkt. 2  Opiniowanie projektów uchwał: 

 

a) w sprawie wygaśnięcia mandatu Radnego 

 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach: w związku z powyższym przekazuję głos Panu Radnemu Franciszkowi 
Gawędzie, który jako wnioskodawca powyższych projektów uchwał mógłby coś 
tutaj do tej sprawy wnieść. 
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Radny Franciszek Gawęda: w uzasadnieniu do moich uchwał jest zapisane tak w 
miarę ścisły sposób to czego dotyczy uchwała. Projekt Uchwały stanowi załącznik nr 
7 do protokołu. Proszę Państwa chciałbym tylko zaznaczyć, że od pierwszej sesji 
powołującej Pana Andrzeja Dominika na Przewodniczącego Rady Miejskiej 
wnosiłem do Rady Miejskiej oraz do niego bezpośrednio o wyjaśnienie tej sprawy i  
w tym momencie tylko mogę powiedzieć, że podtrzymuję wszystkie rzeczy zawarte 
w uzasadnieniu i uchwale, jednocześnie przypominając  oczywiście Radnym, że 
jesteśmy funkcjonariuszami Publicznymi, oprócz obowiązków, praw i przywilejów, 
również odpowiadamy za podjęte decyzje. Dziękuje Bardzo. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach: czy Pan Radny Andrzej Dominik chciałby się jakoś odnieść do tej sprawy? 
 
Radny Andrzej Dominik: tak, chciałbym złożyć tylko oświadczenie, że informuję, że 
po dniu 2 marca 2011 roku nie korzystałem z gruntów będących własnością Gminy 
Ząbkowice Śląskie, dla potrzeb prowadzonego przeze mnie gospodarstwa rolnego z 
uwzględnieniem wszelkich form korzystania. Nie poczyniłem żadnych nakładów na 
grunty dzierżawione od Gminy Ząbkowice Śląskie przez mojego syna Łukasza ani 
tez nie organizowałem na nich prac i nie pobierałem z nich pożytków. Dziękuje.  
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach: dziękuje bardzo. Otwieram dyskusję wśród członków Komisji, czy ktoś 
chciałby zabrać w tej sprawie głos. 
 
Radna Danuta Tkaczonek: Panie Radny Andrzeju Dominiku jako Radny VI 
Kadencji Samorządowej, złożył Pan Dokument iż zrezygnował Pan z prowadzenia 
działalności gospodarczej na mieniu lub z wykorzystaniem mienia Gminy 
Ząbkowice Śląskie, jeżeli tak, to kiedy i w jakiej formie? 
 
Radny Andrzej Dominik: złożyłem taki dokument w 2007 roku. 
 
Radna Danuta Tkaczonek: czyli rozumiem, że oświadczenia majątkowe składane 
przez Pana jako Radnego Rady Miejskiej VI Kadencji są oświadczeniami 
kompletnymi. Zanim będziemy jeszcze szczegółowo, rozpatrywać projekt uchwały 
Radnego Franciszka Gawędy, mam zapytanie do Pani Radczyni Prawnej, czy 
podstawa prawna w projekcie ustawy Pana Radnego jest właściwa, ponieważ na 
jednej z sesji podczas Pani nieobecności,  Pani Sekretarz zwróciła nam uwagę, że jest 
zmiana przepisów, zamiast ustawy ordynacja wyborcza do Rad Gmin, Rady 
Powiatów i Sejmików Województw została zastąpiona przepisami ustawy Kodeks 
Wyborczy w związku z tym czy procedujemy na właściwej ścieżce prawnej? 
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Radca Prawny Kamila Rutkowska -Krehut: Szanowni Państwo, rzeczywiście weszła 
nowa ustawa Kodeks Wyborczy, ona obowiązuje od 1 stycznia, nie pamiętam czy 
2011 czy 2012 ale akurat w tej indywidualnej sprawie, to sprawa się dotyczy 
poprzedniej kadencji która wybory były jeszcze za obowiązywania Ustawy 
Ordynacja Wyborcza do Rad Gmin, Rad Powiatów i Sejmików Województw i tutaj 
podstawa prawna podana jeżeli chodzi o ustawę jest prawidłowa. Nie sprawdzałam 
artykułów. 
 
Radna Danuta Tkaczonek: chciałam jeszcze wrócić na chwilę do sprawy która mówi 
o tym, że Gmina po wygaśnięciu umowy dzierżawy gruntów Gminnych nie przejęła 
tych gruntów protokołem zdawczo odbiorczym co w świetle ustaleń poczynionych 
w toku postępowania prokuratorskiego i wyrokach sądowych z którymi mieliśmy 
do czynienia, jest dość ciekawa, ponieważ wynika z treści tych wyroków wprost, że 
Pan Andrzej Dominik wykorzystał mienie Gminne do przedsięwzięcia 
inwestycyjnego które łączyło się z budową 2 silosów i zaciągnięciem kredytu na 
budowę i temu między innymi posłużyło poświadczenie i zmiana aneksu w którymś 
z kolejnych lat, więc proszę o wyjaśnienie, jak się ma sytuacja w związku z tymi 
faktami, które są zapisane w wyrokach sądu.  
 
Kierownik Wydziału Nieruchomościami Agnieszka Gnach: Proszę Państwa, te 
grunty nie były odebrane protokołem, tak jak mówiłam nigdy nie było tak robione, 
nie były przekazywane też protokołem. Nie praktykuje się tego, w tym szczególnym 
przypadku tez nie zostało to wykonane. Natomiast tak jak powiedziałam, grunty są 
w dyspozycji Gminy w tej chwili i została zlecona wycena tych gruntów i to jest 
poświadczeniem tego, że są one w dyspozycji Gminy. W tej chwili czekamy na 
operat szacunkowy, zostaną one wycenione i będzie przygotowana procedura do 
zbycia tych gruntów w drodze przetargu nieograniczonego. 
 
Radna Danuta Tkaczonek: przeczytam może ustalenia faktyczne z wyroku 
sądowego, jest to wyrok Pierwszej Instancji: ”dnia 20 marca Andrzej Dominik złożył 
do Przewodniczącego Zarządu Miasta i Gminy Ząbkowice Śląskie wniosek o 
wydzierżawienie mu gruntu Gminy na okres 10 lat z uwagi na fakt iż zamierzał on 
zaciągnąć kredyt inwestycyjny na okres 10 lat przeznaczone na budowę 2 silosów, 
tego samego dnia Andrzej Dominik zwrócił się do Przewodniczącego Zarządu 
Miasta i Gminy Ząbkowice Śląskie również z wnioskiem o wyrażenie zgody na 
budowę  2 silosów. Miasto i Gmina Ząbkowice Śląskie Andrzej Dominik do umowy 
dzierżawy z dnia 31 grudnia 1997 rok, podpisali aneks 1/2002 zgodnie z którym 
umowa dzierżawy została zawarta na okres 10 lat, od dnia 21 marca 2002 roku, 
pozostałe warunki umowy pozostały bez zmian. Dnia 21 marca 2002 roku Burmistrz 
Ząbkowic Śląskich wyraził zgodę Andrzejowi Dominikowi na realizację 
przedsięwzięcia inwestycyjnego które łączyło się z wykorzystaniem dzierżawionych 
nieruchomości polegającego na budowie 2 silosów.”  Panie Radny czy Pan 
wybudował te silosy na mieniu Gminy? 
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Radny Andrzej Dominik: te silosy wybudowałem na własnych gruntach, jest tam 
błąd w wyroku gdzie Sąd stwierdza, że wybudowałem na mieniu Gminnym silosy. 
Silosy stoją na moich własnych gruntach 
 
Radny Franciszek Gawęda: podważa Pan wyrok Sądu tak? 
 
Radny Andrzej Dominik: może pomyłka w zapisie, a nie podważam tutaj wyroków 
Sądu Panie Radny. 
 
Radna Danuta Tkaczonek: mam w takim razie prośbę, żeby dostarczyć  Radzie do 
wglądu oryginały tych dokumentów które przed chwilą przeczytałam, czyli aneks 
umowy 1/2002, wniosek Pana Andrzeja Dominika i zgodę Pana Przewodniczącego 
Zarządu Miasta i Gminy Ząbkowice Śląskie na taką inwestycję. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach: Pani Radna ale odrzuciliśmy ten wniosek na początku. 
 
Radna Danuta Tkaczonek: ale to jest inny wniosek. 
 
Radny Andrzej Dominik: Panie Przewodniczący, ponieważ są tu osoby na tej sali 
które pisały do Wojewody, że ja wykonuję działalność na tych gruntach, że to 
widziały, to niech teraz powiedzą czy na tych gruntach stoją tam silosy? Tak stoją 
tam zbiorniki które Gmina wybudowała ale tam nikt nie przechowuje zboża, są to 
zbiorniki gdzie tam jest woda. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach: dobrze, Panie Przewodniczący proszę nie kierować do mnie bezpośrednio 
pytania, jestem tu jak sam Pan zauważył przewodniczącym. 
 
Radny Andrzej Dominik: przepraszam Panie Przewodniczący, przepraszam. Są tu 
pracownicy Gminni którzy wiedzą gdzie są te grunty, niech stwierdzą czy na tym 
terenie jest coś wybudowane. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach: czy ktoś z Urzędu mógłby na ten temat coś powiedzieć?  
 
Nikt nie zabrał głosu 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach: bardzo proszę Pan Ryszard Barański chciałby w tej sprawie zabrać głos 
 
Mieszkaniec Ząbkowic Śląskich Ryszard Barański: dziękuje Panie Przewodniczący, 
ja proszę Państwa ze względu na to że kiedyś pilotowałem tą sprawę to może się 
przydam tu Radnym i wyjaśnię kilka kwestii. Może Panie Przewodniczący pozwoli 
Pan, że ja zacytuję sentencję tego wyroku, żeby rozjaśnić sytuację. „Rada Gminy 
przed podjęciem uchwały o której mowa w artykule 190 orydnacji winna jest 
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zweryfikować na podstawie wszelkich dostępnych jej środków czy spełnione zostały 
przesłanki z artykułu 24f ustawy o Samorządzie Gminnym w tym zakresie Rada nie 
powinna ograniczyć się tylko do badania literalnego brzmienia umowy dzierżawy a 
to z wcześniej wskazanych powodów w celu potwierdzenia że Radny faktycznie 
prowadził działalność gospodarczo rolniczą. Należy sięgnąć Panie Przewodniczący 
do stosowanych ewidencji rejestrów, umożliwić się Radnemu wypowiedzenie w 
ramach sesji czy nawet dokonać wizji lokalnej na dzierżawionych gruntach. W 
związku z powyższym Panie Przewodniczący oddalanie wniosku, godzi w 
podstawową rzecz do jakich zobowiązana została ustawą Rada czy też Komisja żeby 
zbadać. Jak chcecie zbadać całą okoliczność sytuacji, jeżeli nie chcecie dopuścić 
ważnych dokumentów które świadczą na korzyść czy niekorzyść Pana Dominika. Ja 
nie chce tutaj generalizować sprawy kto ma rację ale chcę żeby Rada w sposób 
obiektywny rozstrzygnęła tą kwestie. 
 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach: też mam taki zamiar Panie Ryszardzie. 
 
Mieszkaniec Ząbkowic Śląskich Ryszard Barański: Panie Przewodniczący jeżeli 
wyrok sądu jest oparty na zeznaniach Pana Andrzeja Dominika i dokumentów z 
Urzędu gdzie jest potwierdzone, że Pan Andrzej Dominik wziął kredyt na 10 lat, na 
budowę silosów, na Gminnych gruntach, co jest udowodnione wyrokiem sądowym 
to Radni powinni dążyć do tego żeby wyjaśnić, bo to jest dodatkowa przesłanka, że 
Radny prowadził działalność na mieniu gminy, poprzez to, że wybudował tam 
silosy i korzystał z tych silosów. Kwestia następna, ja nie wiem czego Radni się tutaj 
boją… 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach: niczego Panie Ryszardzie  
 
Mieszkaniec Ząbkowic Śląskich Ryszard Barański:… Pani Sekretarz Pani gdzieś 
tam opieczętowała cały wyrok sądu, pieczątkami urzędu, ja mam tu, jak Pani chce to 
ja Pani dam wyrok sądu i wszystkim Radnym bo wyroki sądu w Polsce, która nie jest 
Białorusią, może każdy obywatel otrzymać bo wyroki sądu cywilnych są jawne i ja 
mam takie wyroki jeśli Radni chcą to mogę udostępnić. Jest wyrok Pierwszej 
Instancji, Drugiej Instancji, jeżeli opieczętowaliście to dokonaliście przestępstwa bo 
nie możecie pieczętować wyroki Sądu Rzeczypospolitej przez pieczątki na każdej 
stronie urzędu. To jest wbrew prawu Proszę Państwa. Jeżeli chodzi o protokoły NIK-
u, jeżeli ich nie chcecie udostępnić, ja przez biuro poselskie niedługo będę miał te 
protokołu NIK-u, to nie jest żadna tajemnica Panie Przewodniczący… 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach: ale ja nic takiego nie mówię... 
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Mieszkaniec Ząbkowic Śląskich Ryszard Barański:… te protokołu powinny być 
dzisiaj przeczytane tutaj Radnym bo one świadczą o tym, że Gmina nic nie zrobiła w 
kierunku żeby wypowiedzieć umowę dzierżawy w tym temacie, ani Burmistrz 
Orzeszek nie zrobił tego do tej pory. Zrobiła to prokuratura na mój wniosek Panie 
Przewodniczący, a powinien to zrobić Pan Burmistrz i Radni bo wy odpowiadacie za  
mienie Gminy i jesteście funkcjonariuszami publicznymi, jeżeli nie podejmiecie 
decyzji bądź będziecie tuszować te sprawy, będziecie odpowiadać karnie tak samo 
jak poprzednik Pan Burmistrz Kotowicz, który wbrew prawu podpisał aneks do 
umowy dzierżawy omijając ustawy. Chciałbym zaapelować a szczególnie do Pani 
Mitręgi, która już w poprzedniej kadencji podpisała się za odwołaniem Pana 
Przewodniczącego. Tu jest podpis Pani Mitręgi. Dziwię się, że Pani teraz tak, nie wie 
o co chodzi: „Pan Andrzej Dominik stracił zaufanie Rady Miejskiej Ząbkowice do 
pełnienia tak zażytej funkcji…. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach: Panie Ryszardzie ale to nie jest przedmiotem obrad dzisiejszego posiedzenia, 
to nie ma związku. 
 
Mieszkaniec Ząbkowic Śląskich Ryszard Barański:… jest Panie Przewodniczący, bo 
3 lata nie potrafimy rozwiązać kwestii, tamtej Kadencji Rada też umyła rączki, w tym 
ja już apelowałem do Rady żeby tą kwestie rozwiązać raz i definitywnie, macie 
wyroki sądowe, macie postępowanie prokuratorskie, co jeszcze chcecie? Co jeszcze 
chcecie w tym temacie? To jest korupcja na skalę nie spotykaną historii dolnego 
śląska Proszę Pana Przewodniczącego. Jeżeli będziecie dalej tuszować, to są przepisy 
antykorupcyjne, czy Pan rozumie że artykuł 24f to jest przepis antykorupcyjny? 
Jeżeli Pan nie podejmie decyzji przeciwko…. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach: Ja nie jestem tutaj jednoosobowym, że tak powiem organem który podejmuje 
decyzje… 
 
Mieszkaniec Ząbkowic Śląskich Ryszard Barański:… ale Pan kieruje Komisją Panie 
Przewodniczący i Pan odpowiada jako funkcjonariusz za  tuszowanie spraw 
korupcyjnych w tej Gminie. Dziękuje Bardzo. 
 
Radny Franciszek Gawęda: Panie Przewodniczący, Szanowni Radni tą część która 
dotyczyła umowy na wspomniane silosy, Panie Danuta Tkaczonek Radna 
przeczytała, ja chciałbym pociągnąć dalej ten sam wyrok strona 6 „ strony umowy z 
31 grudnia 97 roku, chcąc uniknąć konieczności zorganizowania przetargu na 
dzierżawę gruntów będących od 10 lat w posiadaniu, jest wykreślone oczywiście, na 
których wybudował on dwa silosy, zmodyfikowały dotychczasową umowę 
zawierając aneks nr 1/2007 do umowy zgodnie z którym nastąpiła zmiana osoby 
dzierżawcy przy zachowaniu pozostałych warunków umowy,  w ten sposób doszło 
do obejścia przepisów ustawy o gospodarce nieruchomościami nakazujących 
obligatoryjne przeprowadzenie przetargu przy zawieraniu umowy dzierżawy do 
którego mogły przecież przystąpić…..” i tak dalej. Cały wyrok jest jednoznaczny i nie 
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wskazuje na żadne inne postanowienia niż to które dotyczy art. 24f ustawy. Proszę 
Państwa moim zdaniem, Państwo powinniście podjąć szybką decyzję o dostarczeniu 
jeszcze w dniu dzisiejszym protokołu NIK-u, ponieważ ten protokół NIK-u z tego 
rocznego pobytu NIK-u w Urzędzie  Miejskim, najważniejsze zadaniem była 
Rekontrola zaleceń wydanych z wcześniejszej kontroli. Te zalecenia dotyczyły w 
większej mierze właśnie sprawy o której dzisiaj podczas przestrzegania prawa 
debatujemy. Powinniśmy dzisiaj wysłuchać albo ktoś powinien odczytać ten 
protokół z NIK-u. Już się nie opieram na zaleceniach chociaż one i też dotarły już do 
Gmin, ale przypuśćmy, przyjmijmy hipotetycznie, że Pani Sekretarz ma racje, to w 
związku z powyższym wyłącznie protokół, który dostaje Gmina bezpośrednio po 
zakończeniu kontroli, a więc od 2/ 3 miesięcy jest co najmniej jest w posiadaniu. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach: ja chciałbym się zapytać Pani Sekretarz, czy ten protokół jest dostępny czy 
nie w Urzędzie. 
 
Sekretarz Gminy Iwona Aibin:  tak, jest dostępny, w piśmie kierowanym do 
Państwa również zaznaczyliśmy, że ten dokument zostanie udostępniony po 
zakończeniu całego procesu odwoławczego wniesienia zastrzeżeń. Protokół tak jak 
powiedziałam, nie jest podpisany przez Pana Burmistrza ponieważ wniesione 
zostały zastrzeżenia, jeżeli natomiast Państwo przegłosujecie wniosek, ja oczywiście 
za zgoda Pana Burmistrza ten dokument udostępnię. Nie jest też dziwne jeżeli 
Państwo wiedzą, że NIK przeprowadzał te kontrolę i sporządził ten protokół, 
również można było przede wszystkim do organu który sporządził ten dokument. 
Jeżeli natomiast chodzi o wypowiedź Pana Barańskiego, wyrok w oryginale nie 
został opieczętowany pieczątką tylko kopia, która została przekazana do Biura Rady 
Miejskiej. 
 
Radna Danuta Tkaczonek: w takim razie składam wniosek formalny aby udostępnić 
na niniejsze posiedzenie Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego 
fragmentu protokołu kontroli, który dotyczy sprawy, którą dzisiaj omawiamy. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach: ja mam jeszcze pytanie do Pani Sekretarz. Czy w związku z przeprowadzoną 
kontrolą i sporządzonym protokołem, czy są już jakieś wystąpienia pokontrolne z tej 
kontroli? 
 
Sekretarz Gminy Iwona Aibin: tak są również wystąpienia pokontrolne, do których 
wnieśliśmy również zastrzeżenia  
 
Radna Jolanta Mitręga: Pani Sekretarz kiedy będzie kompletny protokół z tej 
kontroli? 
 
Sekretarz Gminy Iwona Aibin: rozumiem, że pytanie dotyczy, kiedy będzie 
zakończony cały ten proces. Wystąpienia pokontrolne wpłynęły, mieliśmy 7 dni na 
wniesienie zgodnie z ustawą o Najwyższej Izby Kontroli zastrzeżeń, zostały one 
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wniesione i teraz do 7 dni oczekujemy na stanowisko Najwyższej Izby Kontroli, czy  
te nasze zastrzeżenia zostały uwzględnione, jeżeli zostaną uwzględnione to od 
momentu kiedy przyjdzie do nas pismo z Najwyższej Izby Kontroli będziemy my 
musieli się ustosunkować do zaleceń wskazanych w wystąpieniach pokontrolnych. 
Państwo cały czas debatują nad częścią protokołu tak? Nad fragmentem? 
 
Radny Franciszek Gawęda: Panie Przewodniczący, Szanowni Radni, chciałbym 
złożyć wniosek formalny dotyczący już od tej chwili głosowań, głosowań jawnych 
ale również i imiennych. Jest bardzo duża potrzeba. Ma to bardzo duże znaczenie 
Proszę Państwa i to spróbuję Państwu bardzo szybko udowodnić. 
 
Mieszkaniec Ząbkowic Śląskich Ryszard Barański: Panie Przewodniczący, ja 
chciałbym się tylko spytać, przepraszam, czy ten protokół jest tajny Pani Sekretarz? 
 
Sekretarz Gminy Iwona Aibin: Protokół nie jest tajny, ja myślę, że Państwo o tym 
doskonale wiecie. 
 
Mieszkaniec Ząbkowic Śląskich Ryszard Barański: to proszę tam zaprotokołować 
że protokół nie jest tajny 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach: w takim razie poddaję pod głosowanie wniosek, Radnej Pani Danuty 
Tkaczonek. Kto z członków Komisji jest za wnioskiem. 
 
Głosowanie:  jednogłośnie wniosek przyjęty 
 
Radna Jolanta Mitręga: bym prosiła kogoś z Urzędu, bo faktycznie nie wiemy co na 
tej ziemi stoi, jakie tam są silosy, żeby ktoś z Urzędu wyjaśnił, bo padło to i nie 
wyjaśniona sprawa… 
 
Radna Danuta Tkaczonek: Pani Radna, właśnie zrobił się problem, bo okazuje się, że 
jakaś grubsza afera jest z tym wszystkim związana. Pani Kierownik wypowiedziała 
się, że ziemia nie została przyjęta bo standardowo Gmina Ząbkowice Śląskie nie 
sporządziła protokółu zdawczo odbiorczego, podczas gdy z zapisów wyroków 
wynika, że i Pan Radny Dominik wnosił o wyrażenie zgody na postawienie takiej 
inwestycji jak i również, że Przewodniczący Zarządu Miasta i Gminy Ząbkowice 
Śląskie w roku 2002 wyraził zgodę Andrzejowi Dominikowi na realizację 
przedsięwzięcia inwestycyjnego więc…. 
 
wywiązała się dyskusja 
 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach: ktoś z Wydziału Gospodarki Nieruchomościami, Pani Jadwiga Mielnik, 
bardzo proszę.. 
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Jadwiga Mielnik: witam Państwa, może ja wyjaśnię. Na gruntach dzierżawionych 
nigdy nie można, żadnych nasadzeń trwałych ani budowlanych  budować. Na tym 
gruncie, który był dzierżawiony, nie ma posadowionych żadnych budowli. Tam 
gdzie jest zbiornik wodny, jest gmina właścicielem i to jest odrębna działka która nie 
jest przedmiotem tej sprawy. Na tych gruntach co były dzierżawione a umowa 
wygasła w lutym, nie ma żadnych posadowionych budynków, żadnych silosów. 
Jeżeli bank chce udzielać jakiegokolwiek kredytu to musi być określony termin, 
pierwsza umowa obowiązywała na czas nieokreślony, druga musi być określona i 
dlatego chyba stąd wniosek był Pana Dominika aby po prostu określić na czas 
określony, 10 lat, żeby mógł po prostu realizować przedsięwzięcia ale na własny 
gruntach a nie dzierżawionych. Każda umowa wymaga tego właśnie zapisu i są 
takie stosowane zapisy, że nie wnosi się na dzierżawiony grunt….. 
 
Radna Danuta Tkaczonek:…. czyli umowa posłużyła Panu Andrzejowi, jako… zapis 
nieczytelny… 
 
Inspektor Jadwiga Mielnik: nie, tego nie powiedziałam 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach: rozumiem, że na gruntach gminnych nie ma żadnych budowli wzniesionych 
przez Radnego Andrzeja Dominika? 
 
Inspektor Jadwiga Mielnik: nie ma, na pewno. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach: ogłaszam 10 minut przerwy, bardzo proszę Panią Sekretarz o udostępnienie 
dokumentów o które wnioskowała Komisja. 
 
Protokołowała  
Jolanta Kielarska 
 
Wznowienie obrad. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach bardzo proszę Pani Sekretarz, czy członkowie komisji mogliby się zapoznać z 
dokumentami, o które wnioskowałem? 
 
Sekretarz Gminy Iwona Aibin, tak, pozwolę sobie odczytać tę część, o którą 
państwo wnioskowaliście, zarówno z protokołu jak i z wystąpień pokontrolnych, 
jeżeli Pan pozwoli. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach bardzo proszę. 
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Sekretarz Gminy Iwona Aibin, a zatem strona 20 tego protokołu zbadanie 
postępowania urzędu w zakresie dzierżawy przez Łukasza D. gruntów gminnych. 
„Uchwałą budżetową na 2012 rok Rada Miejska Ząbkowic Śląskich zaplanowała w 
dochodach na 2012 rok wpływy ze sprzedaży gruntów gminnych o powierzchni  
45, 8 ha dzierżawionych od 20 lutego 2007 roku do 21 marca 2012 roku przez Pana 
Łukasza D. Jak ustalono w toku kontroli NIK przeprowadzonej w Urzędzie w 2010 
roku, Pan Łukasz został dzierżawcą ww. gruntu gminnego na podstawie aneksu nr 
1/2007 z dnia 20 lutego 2007 roku do umowy dzierżawy z dnia 31 grudnia 1997 
roku, w którym to aneksie w miejsce dotychczasowego dzierżawcy Pana Andrzeja 
Dominika i na jego wniosek wpisano Pana Łukasza. Jako Radny Rady Miejskiej 
Ząbkowic Śląskich na podstawie art. 24 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym nie 
mógł prowadzić działalności gospodarczej z wykorzystaniem mienia Gminy 
Ząbkowice Śląskie. Decydując się na zachowanie mandatu radnego zrezygnował z 
dzierżawy wnosząc o przepisanie umowy na rzecz syna Łukasza D., co zostało przez 
Gminę przyjęte.  
Powyższe działanie Urzędu zostało negatywnie ocenione w wystąpieniu 
pokontrolnym NIK, stanowisko NIK potwierdził Sąd Rejonowy w Ząbkowicach 
Śląskich, który wyrokiem nieprawomocnym z dnia 12 grudnia 2011 roku stwierdził, 
że aneks nr 1/2007 do umowy z dnia 31 grudnia 1997 roku zawarty dnia 20 lutego 
2007 roku przez Pana Łukasza D. i Gminę Ząbkowice Śląskie jest nieważny z dniem 
20 lutego 2007 roku. W uzasadnieniu wyroku Sąd podał m.in., że brak rezygnacji 
Andrzeja Dominika z mandatu radnego i wystąpienie do Gminy z wnioskiem o 
zmianę osoby dzierżawcy z niego na syna, oznaczało rezygnację z dzierżawienia 
gruntów gminnych. W tej sytuacji umowa dzierżawy łącząca Gminę Ząbkowice 
Śląskie i Andrzeja Dominika powinna zostać rozwiązana. Obowiązkiem Gminy było 
w myśl art. 37 ust. 4 ustawy o gospodarce nieruchomościami ogłoszenie przetargu na 
dzierżawcę dzierżawy przedmiotowych gruntów. Sąd stwierdził, że okoliczności 
podpisania przez strony ww. aneksu świadczyło o tym, że celem stron było obejście 
prawa obowiązku przeprowadzenia postępowania przetargowego.” 
 
Teraz pozwolę sobie odczytać wystąpienia pokontrolne. „Najwyższa Izba Kontroli 
pozytywnie ocenia wykonanie wniosków pokontrolnych Najwyższej Izby Kontroli z 
2010 roku”, mowa tu była przez Państwa o poprzedniej kontroli, w związku z 
powyższym pozwoliłam się do tego odnieść. „Pomimo wystąpienia uchybień w 
zakresie wnoszenia opłat czynszowych przez niektórych dzierżawców gruntów 
gminnych niemających jednak istotnego wpływu na skontrolowaną działalność”. 
 
Jeszcze jedna część. „NIK pozytywnie oceniła realizację wniosków pokontrolnych 
sformułowanych po poprzedniej przeprowadzonej w 2010 roku kontroli w tym 
dotyczących rozliczania przez Gminę Miejską Ząbkowice Śląskie środków 
finansowych przekazywanych. Pozytywnie oceniono również gospodarowanie 
gruntami gminnymi w szczególności w zakresie jawności postępowania przy 
przekazywaniu gruntów do dzierżawy, zapewnienia w umowach możliwości 
zmiany czynszu dzierżawnego, a także wydzierżawiania gruntów na czas oznaczony 
dłuższy niż 3 lata lub nieoznaczony po uzyskaniu zgody Rady Miejskiej Ząbkowic 
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Śląskich. Nie mniej na 20 skontrolowanych umów dzierżawy gminnych gruntów w 5 
przypadkach stwierdzono zaległości w opłatach czynszu dzierżawnego dotyczyło to 
umów dzierżawy działek we wsi Jaworek, wsi Zwrócona, Szklary, Strąkowa, obręb 
centrum. Ponadto w jednym przypadku stwierdzono brak wpłaty czynszu 
dzierżawnego z kolei w dwóch przypadkach stosowano stawki rocznego czynszu 
dzierżawnego, nieprawidłowo ustalonych w umowach w 2010 roku. Utracone w 
2011 roku z tego tytułu dochody dotyczyły łącznie kwoty 278 zł 12 gr.”  
Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach dziękuję Pani Sekretarz, otwieram dyskusję wśród członków Komisji. Czy 
ktoś chciałby jeszcze w tej sprawie głos? 
 
Radna Danuta Tkaczonek, jeszcze przed podjęciem decyzji chciałam uzyskać 
informację od Pana Andrzeja Dominika, ponieważ Pan Wojewoda Dolnośląski, tzn. 
organ nadzoru zwracał się do Pana o informację, czy Pana syn jest zatrudniony? czy 
pracuje w gospodarstwie rolnym Pana Andrzeja Dominika? W jaki sposób korzysta z 
gruntów rolnych dzierżawionych od Gminy Ząbkowice Śląskie? Czy prowadzi 
gospodarstwo? Czy jest zarejestrowany, jako producent rolny? Czy jest objęty 
ubezpieczeniem społecznym rolników? A jeżeli tak to czy ubezpiecza się 
samodzielnie? Czy też jest nim objęty, jako domownik pracujący razem z Panem 
wraz ze wskazaniem daty, od jakiej daty jest objęty tym ubezpieczeniem? Czy Pan 
udzielił takiej odpowiedzi Wojewodzie, organowi nadzoru? I czy mógłby Pan nam 
również tę odpowiedź przybliżyć? 
 
Radny Andrzej Dominik, udzieliłem Panu Wojewodzie stosowne wyjaśnienia i 
odpowiedź na to pismo. 
 
Radna Danuta Tkaczonek, czyli odmawia Pan udzielenia radnym odpowiedzi. 
 
Radny Andrzej Dominik, tak 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach dziękuję bardzo, ja mam takie pytanie do Pana radnego, czy w związku z 
tym, o czym była mowa przed chwilą, toczy się jeszcze postępowanie wyjaśniające w 
nadzorze prawnym Wojewody? 
 
Radny Andrzej Dominik, toczyło się, zostało zakończone po złożonych moich 
wyjaśnieniach i takie pismo otrzymałem od Pana Wojewody, że nie ma podstaw do 
wygaszenia mandatu radnego. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, dobrze dziękuję bardzo. Rozumiem, że Pan Radny odmawia udzielenia… 
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Radny Andrzej Dominik, czuję się tu jak na komisji śledczej, także myślę, że ja 
złożyłem swoje stosowne oświadczenie, że w kadencji 2010 nie prowadziłem, nie 
prowadzę żadnej działalności. Złożyłem to oświadczenie i myślę, że to powinno być 
tutaj wystarczające dla szanownej komisji. 
 
Radna Jolanta Mitręga, Panie przewodniczący proszę nie myśleć, że my chcemy 
tutaj Pana sądzić, bo ja nie jestem żadnym sędzią, ale myślę, że takie pismo byłoby 
dla nas tym bardziej jakieś pomocne w podjęciu stosownej decyzji. Także, jeśli Pan 
mógłby nam takie pismo dostarczyć to byłabym bardzo wdzięczna. 
 
Radny Andrzej Dominik, Pani Radna toczyło się postępowanie prowadzone przez 
nadzór Pana Wojewody, gdzie Pan Wojewoda zadawał mi takie pytania, ja na te 
wszystkie pytania Panu Wojewodzie odpowiedziałem i po przeanalizowaniu 
wszelkich dokumentów, nadzór Wojewody, Pan Wojewoda stwierdził, że nie ma 
podstaw do wygaszenia mandatu w tej kadencji, jeśli chodzi o moją osobę. Dziękuję. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach dziękuję bardzo. Bardzo proszę oddaję Panu głos, Panu Ryszardowi 
Barańskiemu. 
 
Mieszkaniec Ząbkowic Śląskich Ryszard Barański, chciałbym się odnieść do 
wypowiedzi Pana Dominika. Postępowanie jest jeszcze prowadzone, bo nawet 
prokurator w Dzierżoniowie ma pismo, przystąpił do tego, przeczytam Panie 
Przewodniczący: „w związku z prowadzonym postępowaniem, tj. postępowanie 
administracyjne, BA 13/11 informuję, że w dniu dzisiejszym prokurator rejonowy w 
Dzierżoniowie na podstawie art. 183 wstąpił do prowadzonego przez Wojewodę 
Dolnośląskiego postępowania”, sygnatura tu jest, ja skseruje Panie Przewodniczący, 
„dotyczącego naruszenia przez Radnego Rady Gminy Ząbkowice Śląskie Andrzeja 
Dominika zakazu prowadzenia działalności gospodarczej na własny rachunek lub 
wspólnie z innymi osobami z wykorzystaniem mienia komunalnego” podpisał 
zastępca prokuratora rejonowego Zbigniew … 24.10.2011. Chciałbym jeszcze 
poinformować, że Prokuratura Okręgowa w Świdnicy ponownie wszczęła śledztwo 
w zakresie przekroczenia uprawnień przez byłe burmistrza Ząbkowic, oraz w 
stosunku do Przewodniczącego Rady o wyłudzenie pieniędzy z Agencji 
Restrukturyzacji i postępowanie jest w toku. Ja rozmawiałem z Prokuratorem na 
temat tej sprawy, Prokurator jest strasznie zdziwiony, że ani Rada nie podejmuje 
decyzji w tej sprawie, ani Wojewoda, będzie interweniował, zresztą przystąpił do 
tego postępowania administracyjnego i teraz … od decyzji Rady Miejskiej, jakie 
podejmie kroki i wtedy też Pan Prokurator podejmie kroki i jest wielce zdziwiony 
zresztą tą sytuacją korupcyjną, jaka tutaj panuje, zresztą przykład, teraz się 
dowiedziałem w Bardzie jest identyczna sytuacja, podobnie radny przepisał, ale na 
żonę grunty gminne, więc tą sytuacją zainteresowaliśmy także posłów, oczywiście 
nie z Platformy, którzy zajmą się tą sprawą, nagłośnimy, jeżeli Wojewoda nie 
podejmie konkretnych działań i państwo, nagłośnimy tą sytuacje o korupcji jaka 
występuje przez 10 lat w Ząbkowicach i dziwie się tu Urzędowi , że siedzą 
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przedstawiciele, kierownicy nawet Pani Wiceburmistrz, która podpisała, że jest za 
odwołaniem Pana Przewodniczącego, bo nie zgadza się z taką działalnością, a teraz  
go strasznie broni, ale to jest wszystko do czasu proszę państwa, jeżeli nie 
podejmujecie decyzji i będziecie dalej bronić tą korupcję tutaj w mieście, dowie się o 
tym cała Polska. Przyrzekam to uroczyście.  
 
Radna Danuta Tkaczonek, kilka kwestii mam, niedługich, ale kilka. Panie Radny 
Andrzeju Dominku przykro jest mi słuchać Pana, jako doświadczonego i 
wytrawnego radnego, który stoi na straży przepisów prawa, jako Przewodniczący 
Rady Miejskiej, który stwierdza, że czuje się tutaj jak przesłuchiwany, nawet w 
ocenie sądy administracyjnego, padło stwierdzenie, że Rada Gminy przed podjęciem 
uchwały, o której mowa w art. 190 ordynacji winna zweryfikować na podstawie 
wszelkich dostępnych jej środków, czy spełnione zostały przesłanki z art. 24 f ustawy 
o samorządzie gminnym, w tym zakresie Rada nie powinna ograniczać się tylko do 
badania literalnego brzmienia umowy dzierżawy, a to z wcześniej wskazanych 
powodów w celu potwierdzenia, że Radny faktycznie prowadzi działalność 
gospodarczą rolniczą, należało sięgnąć do stosownych ewidencji rejestrów, 
umożliwić Radnemu wypowiedzenie się w ramach np. sesji czy komisji, czy nawet 
dokonać wizji lokalnych. O tym mówi wyrok Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego we Wrocławiu z roku 2008, a Pan po prostu na zadawane 
niektóre przez nas pytania odmawia Pan udzielenia odpowiedzi, więc to jest Pana 
suwerenna decyzja, ma Pan do niej prawo, ale proszę nie oskarżać i nie wzbudzać 
poczucia winy w Radnych, że chcemy o coś zapytać, to jest jedno.  
 
Po drugie w mojej ocenie cała ta sytuacja związana ze sprawą gruntową i tą umową 
dzierżawy nastąpiła z obejściem przepisów prawa, to stwierdził również sąd. 
Wszystkie czynności, jakie były dokonywane w związku z tą sprawą dążyły do 
ominięcia prawa, po to, żeby Pan mógł tę ziemię dzierżawić najpierw, jako 
prawowity dzierżawca potem, jako faktyczny jej użytkownik. Pan nie tylko uprawiał 
tę ziemię, ale korzystał Pan z pozytków, z tej ziemi prowadząc gospodarstwo 
rodzinne. Dodatkowo nie chciał Pan zarzucić mandatu Radnego, był Pan również 
Przewodniczącym Rady Miejskiej, piastując najwyższy szczebel stanowiska 
samorządowego. Pana podanie z 14 lutego 2007 roku, w którym zwraca się Pan o 
zmianę dzierżawcy, dla mnie jest niewiarygodne, w ogóle dziwię się, że Urząd 
Miejski to podanie wziął pod uwagę, proszę zwrócić uwagę, jeżeli Radni 
wydrukowali sobie z Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego ten 
dokument radnego. Na tym dokumencie nie ma pieczęci Urzędu Miejskiego daty 
wpływu, ani Urzędu Miejskiego, ani jakiejkolwiek adnotacji, że to pismo po prostu 
wpłynęło na książkę podawczą Urzędu Miejskiego, więc śmiem twierdzić, że w 
świetle zdarzeń, jakie miały miejsce w latach poprzednich jak i teraz, jest to po prostu 
uzupełnienie dokumentacji, bo coś zaczęło się dziać w sprawie, bo coś zaczęto w 
sprawie mówić. Tak, więc dla mnie Pana twierdzenia są gołosłowne, niepoparte 
żadnymi materiałami źródłowymi, zwłaszcza stosownymi dokumentami i samo 
dzierżawienie ziemi, przez tyle lat, nie po to się dzierżawi ziemię, żeby ją uprawiać, 
żeby po prostu przynosiła dochód i w mojej ocenie nie zaszło nic takiego 
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obiektywnego, żeby Pan zaprzestał tej działalności i zaprzestał być faktycznym 
użytkownikiem dzierżawionych przez Pana syna potem gruntu i stąd w pełni 
uważam uprawnione stanowisko bynajmniej moje oparte na wiedzy, jaką zdobyłam 
wśród materiałów, które zostały radnym udostępnione i z doświadczenia życiowego 
i polegającego na obserwacji życia, że Pana działalność rolnicza na tej ziemi i z 
wykorzystaniem tej ziemi była prowadzona także na początku nowej kadencji 2010- 
2014 i bardzo zastanawiające są fakty i okoliczności dotyczące powodu zmiany 
aneksu w 2002 roku, ale o tym w sprawach różnych, bo to oczywiście będę kierowała 
wniosek w tej sprawie do Komisji Rewizyjnej. 
 
Radny Franciszek Gawęda, przypominam Panie Przewodniczący, że zgłosiłem 
wniosek o głosowanie imienne od pory, której tej wniosek złożyłem. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach mógłby Pan przypomnieć, czego dotyczy ten wniosek? 
 
Radny Franciszek Gawęda, o głosowaniu wszelkich w tej chwili podjętych 
decyzjach przez Komisję Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego w formie 
imiennej, czyli zaznaczamy w protokóle Gawęda Franciszek za, Gawęda Franciszek 
przeciw itd. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, jeśli dobrze pamiętam zapis statutu, nie ma takiego obowiązku, żeby 
imiennie głosować. 
 
Radny Franciszek Gawęda, dlatego też proponuję formalnie wniosku, który trzeba 
przegłosować. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, zwracam się do członków Komisji, kto jest za wnioskiem Pana Radnego 
Franciszka Gawędy, aby w sposób imienny podejmować tutaj decyzję? 
 
Głosowanie: 1 głos za, 3 głosy przeciw 
 
Wniosek Pana Radnego nie przeszedł. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, mam pytanie do Pana Radnego Andrzeja Dominika, albo do kogoś z Urzędu, 
być może ktoś wie, chodzi o to pismo z dnia 14 lutego z 2007 roku, o którym przed 
chwilą była mowa, pod spodem jest adnotacja, że nie wnoszę zastrzeżeń, ja mam 
pytanie: kto nie wnosi zastrzeżeń? Kto nie wzniósł wtedy zastrzeżeń? Kto się pod 
tym podpisał? Jest tylko parafka nie ma imienia i nazwiska pod tym dokumentem. 
 
Kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Agnieszka Gnach, wg mojej 
wiedzy jest to adnotacja i podpis ówczesnego zastępcy burmistrza Pana 
Woźniakowskiego. 
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Jan Kuliński, jestem obserwatorem z miasta cudów, z Barda. Szanowni Państwo ja 
dzięki prasie, Internetowi mam okazję śledzić zmagania Pana Dominika z 
uczciwością. Musze powiedzieć, że na tym polu Pan Dominik poległ, ale czy u Pana 
Przewodniczącego i u Panów Radnych, którzy stoją tak murem za Panem 
Przewodniczącym …  
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach nikt nie stoi proszę Pana murem za Panem Przewodniczącym. Prowadzę 
posiedzenie komisji i staram się w sposób obiektywny dojść do prawdy. Mam 
nadzieje, że pozostali członkowie komisji również. 
 
Jan Kuliński, … Panie Przewodniczący ja nie będę z panem polemizował, bo nie 
moja jest tu rola …  
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, więc proszę uważać na słowa. 
 
Jan Kuliński, … odnoszę wrażenie, że państwo jesteście w stanie przegłosować 
nawet pory roku inne niż są, bo jeżeli wbrew oczywistym wyrokom sądowym feruje 
się opinie takie, że nie ma żadnych powodów do wygaszenia mandatu radnego, no 
to ja odnoszę wrażenie, że żyję w oparach absurdu. Jeszcze mam jedną taką uwagę 
do Pana Przewodniczącego Dominika, czy poza śladową jak gdyby, tak się 
doszukuję, tą cechą przyzwoitości, to nie ma Pan wrażenia, że coś z pańskim 
światopoglądem jest nie tak, no żyjemy w kraju, w którym wartości chrześcijańskie 
są na pierwszym miejscu, na piedestale. Pan sam siedzi Panie Przewodniczący pod 
godłem a nad godłem jest krzyż, szlachectwo zobowiązuje. Czy mówienie prawdy, 
jest takie coś jak nie daj, nie mów fałszywego świadectwa, czy ja nie mam takiego 
wrażenia tutaj, bo mam takie prawo, to są moje odczucia, że ja żyję w jakiejś innej 
rzeczywistości, bo ja również jestem w sytuacji takiej, ja jestem zwykłym zjadaczem 
chleba, wy jesteście państwo i tak mieszkańcy Ząbkowic w szczęśliwszej sytuacji, że 
przynajmniej dwóch czy jeden, a tu się dwóch znalazło, którzy nazwali po imieniu 
to, co się tutaj dzieje, no korupcją, tak nazwali. Czy trzeba zadekretować to? No, co 
tu jeszcze trzeba? Ja słucham wyroków, wyrok sądowy jedne drugi, sprowadzanie z 
rekontroli po NIK-u, zresztą są to dostępne dane, czytam o tym w gazetach. Czego tu 
trzeba jeszcze? To przynajmniej państwo zdobądźcie się na jakąś uczciwą ocenę tej 
postawy, bo ja mam takie pytanie, czy Panu Dominikowi, jest Pan osobą publiczną i 
proszę mi tutaj nie mówić, że ja kogoś obrażam czy nie obrażam, to nie jest jakaś 
prywatna osoba, ja nie mówię do pana Kowalskiego z ulicy, czy Panu na chlebuś 
brakuje? Jeżeli tak to się zrzucimy. Proszę pana, ja teraz się zwrócę do Pana ze Straży 
Miejskiej, czy jeżeli pójdzie jakiś tam bezdomny do biedronki i ukradnie bułkę, jak to 
nazwiemy? Wezwą Pana, personel Pana wezwie, niezależnie od wartości, jest to 
kradzieżą. Czy nieuzasadnione pożytki czerpane na mieniu gminy, na dietach, jak to 
możemy nazawać? Nazwiemy to wzorcem uczciwości? Przyzwoitości? To może 
zaprośmy młodzież szkolną, niech posłucha, jakie u nas kryteria doboru ludzi 
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panują, jak się ludzie zachowują, ja może mówię to nieskładnie, bo nie jestem mówcą 
wiecowym, ale w moim przekonaniu to, co się dzieje w tej samorządności to nie jest 
żadna samorządność, bo Pan Panie Dominik zdaję się ślubował coś innego, 
niezasilanie domowego budżetu. Dziękuję. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, Szanowni Państwo, myślę, że będziemy powoli z biegiem przystępowali do 
końca tego punktu, ja mam wątpliwości Szanowni Państwo, dlatego postanowiłem 
dnia 16 maja zwróciłem się za pośrednictwem Pana Andrzeja Dominika niestety, to 
był mój błąd, bo powinien to zrobić za pośrednictwem Wiceprzewodniczącego Pana 
Stanisława Susza. Zwróciłem się z 16 maja z następująca prośbą.  
 
Odczytane pismo stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Dlaczego? Proszę Państwa, mam wątpliwości, czy w świetle tych wyroków, które 
zostały wydane przez niezawisłe sądy, Rada Miejska ma prawo wygasić mandat 
Radnemu Andrzejowi Dominikowi. Do dnia dzisiejszego nie otrzymałem 
odpowiedzi na to pismo, ale korzystając z okazji, że na Sali jest Pani Mecenas, która 
jak gdyby reprezentowała w sądzie stronę pozwaną, czyli gminę, czy pani Mecenas 
mogłaby powiedzieć: czy są przesłanki do tego, by Rada Miejska wygasiła mandat 
na podstawie wyroków, które zostały wydane w tej sprawie? 
 
Radca Prawny Kamila Rutkowska- Krehut, w mojej ocenie, tak jak już swoje 
stanowisko przedstawiłam na sesji Rady Miejskiej nie ma podstaw do tego, żeby 
stwierdzić wygaśnięcie mandatu Panu Andrzejowi Dominikowi. Te wyroki 
dotyczyły aneksu zawartego między Gminą a Łukaszem synem Pana Andrzeja i nie 
mają wpływu na sytuację prawną Pana Andrzeja Dominika, jako radnego, jako 
przewodniczącego Rady Miejskiej. 
 
Radna Danuta Tkaczonek, tak oczywiście, ponieważ w żaden sposób zdanie, opinia 
prywatna czy urzędowa Pani Radczyni Prawnej nie jest wiążąca dla Radnych, 
bowiem ciężar obowiązku na stwierdzeniu, czy zaszły przesłanki okoliczności o 
wygaszeniu mandatu radnego merytoryczna należy do Radnych Rady Miejskiej. 
Wyroki sądu pierwszej i drugiej instancji dot. unieważnienia aneksu nr 1/2007 do 
umowy dzierżawy z 31 grudnia 1997 roku nie stanowią podstawy do wygaszenia 
tego mandatu, o którym tutaj rozmawiamy, one są źródłem naszej wiedzy, one są 
źródłem zdarzeń, jakie miały miejsce od 1997 roku, ponadto sam Radny odmawia 
udzielenia informacji na elementarne wiadomości, które by pozwoliły nam również 
na stwierdzenie, czy radny prowadził działalność na mieniu gminy i czy też z 
udziałem mienia komunalnego sam czy też wspólnie ze swoim synem. W 
oświadczeniach majątkowych radnego jest napisane, że prowadzi gospodarstwo 
rodzinne, a więc jest to gospodarstwo o zupełnie innej strukturze, nie mamy 
udzielonej odpowiedzi jednoznacznie, czy syn radnego prowadzi oddzielne 
gospodarstwo jest wiele tutaj pytań, na które znajdujemy też odpowiedź w tych 
wyrokach sądowych, ponadto proszę zwrócić uwagę, że oświadczenia radnego są 
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sprzeczne z faktami i postępowaniem radnego od 2007 roku. Sądy obu Instancji i 
prokuratura stwierdziły, że aneksy zawierano w celu obejścia nie tylko ustawy o 
gospodarce nieruchomościami, ale również w celu obejścia art. 24 f ust. 1, więc my 
nie podejmujemy decyzji o stwierdzeniu wygaśnięcia mandatu na podstawie 
wyroków sądowych z sądów cywilnych a na podstawie ustaleń naszych 
faktycznych, o których tutaj po prostu rozmawiamy i debatujemy, te wyroki są 
źródłem wiedzy, które na dodatek przyniosły wiedzę na tematy inne, o których będę 
mówiła w sprawach różnych. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, po prostu mam wątpliwość Pani Radna, czy na podstawie art. 190 ust. 1 pkt. 
2 a, na który powoływał się Pan Radny Franciszek Gawęda w projekcie uchwały, 
występują przesłanki do wygaszenia mandatu radnego. Możemy się opierać o 
pewne rzeczy jak wyroki sądu cywilnego, natomiast czy w tej konkretnej sprawie na 
podstawie tych artykułów zachodzą takie przesłanki. 
 
Radna Danuta Tkaczonek ten art. 190 ordynacji wyborczej do rad gmin, rad 
powiatu, sejmiku, województw art. 190 pkt. 2 mówi: wygaszenie mandatu radnego 
w przypadku określonych w art. 1 stwierdza się w drodze uchwały, najpóźniej w 3 
miesiące od wystąpienia przyczyn wygaśnięcia mandatu. A art. z kolei 190 
wygaśnięcie mandatu radnego następuje wskutek: 
1) odmowy złożenia ślubowania; 
1a) (utracił moc); 
1b) niezłożenia w terminach, określonych w odrębnych przepisach, oświadczenia o 
swoim stanie majątkowym; 
2) pisemnego zrzeczenia się mandatu; 
2a) naruszenia ustawowego zakazu łączenia mandatu radnego z wykonywaniem 
określonych w odrębnych przepisach funkcji lub działalności; 
2b) wyboru na wójta burmistrza, 
3) utraty prawa wybieralności, itd.  
więc my w tej chwili ustalamy fakty, zdarzenia, które mówią za tym, że Radny 
złamał ten ustawowy obowiązek jak również w mojej ocenie. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach Pani Radna sprawa dotyczy obecnej kadencji, o czym mówiła Pani Mecenas, 
ja chciałbym mieć tą pewność, przynajmniej najwięcej zdobytej możliwości, że ten 
art. 2a jest naruszony w obecnej kadencji, bo o ile nie mam wątpliwości, że miało to 
miejsce w poprzedniej kadencji, o czy mówią wyroki sądowe, o tyle mam 
wątpliwość czy na dzień dzisiejszy ten art. został złamany. 
 
Radna Danuta Tkaczonek powiem tak, od razu oświadczam tutaj, że będę 
głosowała za projektem uchwały Radnego Franciszka Gawędy. Jeszcze raz powtórzę, 
oświadczenia Pana Andrzeja Dominika są gołosłowne i niepoparte niczym i 
ponieważ wychodzę z założenia, iż dzierżawił tę ziemię od 10 lat?, starał się o 
zmianę m.in. umowy, tylko po to, że chciał zaciągnąć kredyt inwestycyjny i 



23 

 

wybudować silosy. Jak dobrze usłyszałam, to wybudował te silosy na swojej 
powierzchni. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach tak to zostało ustalone. 
 
Radna Danuta Tkaczonek tak, ale tu nastąpiło wykorzystanie mienia gminy do 
prowadzonej przez siebie działalności, a ten kredyt był wzięty na 10 lat, czyli kredyt 
trwał do 2012 roku również. W związku z tym nie ma powodów nie sądzić, że radny 
zaprzestał tej działalności w zupełny obiektywny sposób. 
 
Radny Franciszek Gawęda, mam pytanie Panie Przewodniczący, bo w trakcie 
dzisiejszego posiedzenia zwrócił się Pan przed chwilą do radczyni prawnej o opinię 
dot. przesłanek itd. itd. Nie będę się powtarzał, proszę mi odpowiedzieć, czy w 
związku z tym, że Pan tak dociekliwie współpracuje w tej chwili z Panią Radczynią 
Prawną, czy projekt uchwały został również do niej skierowany, z prośbą o ocenę 
prawną i nazwijmy to zgodności z prawem złożonych przeze mnie uchwał? 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach tak Panie Radny. 
 
Radny Franciszek Gawęda, to, dlaczego ja nie mam żadnej odpowiedzi. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach tego to nie wiem, ja otrzymałem pismo, tylko musze je znaleźć. 
 
Radca Prawny Kamila Rutkowska- Krehut, dostałam projekty uchwał Pana, ale od 
Przewodniczącego Rady i udzieliłam Panu odpowiedzi. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach odczytał pismo z dnia 7 maja 2012 roku, które stanowi załącznik nr 9 do 
protokołu. To jest ta odpowiedź, którą otrzymałem z Biura Rady dnia 4 czerwca. 
Natomiast, czy Pan otrzymał, to trudno mi dociec. 
 
Radny Franciszek Gawęda nie ma to dla mnie żadnego znaczenia. 
 
Mieszkaniec Ząbkowic Śląskich Ryszard Barański, Panie Przewodniczący, ja też 
chciałbym Panu pomóc w rozjaśnieniu sytuacji i pozwoli Pan, że ja nie zgodzę się z 
opinią Pani Radczyni Prawnej i chciałbym nawet wyrazić takie trochę może nie 
oburzenie, ale dziwię się Pani, że Pani takie określa stanowisko. Ja zacytuje prawnika 
z prokuratury i to żeby nie było niedomówień, że to jest tamta kadencja, tj. 
postanowienia umorzenia śledztwa, które z powrotem zostało wszczęte na nowo i 
zacytuje prawnika z prokuratury „sam fakt poczynań ustaleń faktycznych w zakresie 
tego, że Andrzej Dominik, jako Radny Rady Miejskiej w Ząbkowicach praktycznie 
prowadził działalność wytwórczą w rolnictwie z wykorzystaniem mienia 
stanowiącego własność Gminy i nie zaprzesta prowadzenia tej działalności w 
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ustawowym terminie może być podstawą do zastosowania przez Wojewodę art. 98 a 
ustawy o samorządzie gminny ordynacji wyborczej” tzn. wygaszenie mandatu, 
mówię o Wojewodzie, z tym, że Rada Miejska ma pierwsze ku temu pole do 
działania. Zacytuje też z NIK-u, też z tej kadencji, jakby z kontekstu, ale jeżeli 
Państwo chcą to pismo też dam, „pozwolił na sformułowanie oceny wskazującej na 
naruszeniu zakazu prowadzenia działalności gospodarczej i naruszenie art. 24 f 
ustawy o samorządzie gminnym”. Także przedstawiłem dwie opinie prawne 
przeciwstawne opinii Pani Radczyni Prawnej. Pani Radczynio, dobrze jest nawet, że 
zostało to zaprotokółowane, bo ja zamierzam zgłosić się do Rady Okręgowej 
Adwokackiej, żeby zweryfikowali Pani kwalifikacje, bo wie Pani, albo Pani kłamie 
mając takie dowody, argumenty, proszę przedstawić tutaj Radzie dowód, że Andrzej 
Dominik zrezygnował w tej kadencji z działalności gospodarczej. Pismo, 
oświadczenie Pana Andrzeja Dominka, jakiś dowód, że on zrezygnował z 
działalności gospodarczej w tej kadencji, bo w tamtej kadencji złożył ślubowanie, 
proszę Pani, proszę przedstawić, że on zrezygnował z tej działalności, bo my wiemy, 
że on tą ziemię uprawiał. Jakie oświadczenie złożył? On cały czas uprawia tę ziemię 
proszę Panią, proszę przedstawić dowód. 
 
Radca Prawny Kamila Rutkowska- Krehut nie jestem od przedstawiania dowodów, 
ja jestem od wydawania opinii na temat stanu faktycznego i prawnego jaki ja znam, 
taki jest mój stan prawny, oczywiście każdy radca może mieć inną opinię, ja tutaj nie 
weryfikuje opinii prawnika z prokuratury czy jakiejś innej osoby. 
 
Radna Danuta Tkaczonek chodzi o to w tej chwili, że skoro będziemy głosować nad 
projektem uchwały, tak?, więc proszę Panią Radczynię o wydanie opinii w sprawie 
tej, nie Pani opinii, co do stwierdzenia stanu faktycznego, bo Pani może mieć własną 
prywatną, radni również z obowiązku, tylko proszę prawną, czy projekt tej uchwały 
jest zgodny z przepisami prawa. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach uprzedzę może odpowiedź Pani Radczyni, ja zwróciłem się 16 maja z 
pismem, o którym przed chwilą mówiłem i składam teraz oficjalny wniosek komisji, 
że do czasu otrzymania tej odpowiedzi na mój wniosek nie będziemy procedowali 
nad głosowaniem na projektem uchwały.  
 
Radna Jolanta Mitręga, mam jeszcze jeden wniosek, ja się upieram przy tym, żeby 
dla pełnego obrazu tej sprawy, żeby jednak Pan Radny dostarczył Radnym pismo 
Wojewody odnośnie wygaśnięcia tego mandatu, ja się będę, że tak powiem o 
udostępnienie Radnym. 
 
Radny Andrzej Dominik, dobrze udostępnię to pismo Pana Wojewody, które po 
podsumowaniu wszelkich dokumentów, stwierdził, że nie ma podstaw do 
wygaszenia mandatu, które otrzymałem. 
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Radna Danuta Tkaczonek, zastanawiam się w tej chwili nad Pana wnioskiem, czy 
mógłby Pan nam powiedzieć, dlaczego Pan się stara o niezawisłą opinie radcy 
prawnego i po prostu chciałabym również, żeby Pani Radczyni zaopiniowała pod 
względem prawnym uchwałę, ponieważ obawiam się, że jakby Państwo chcecie 
oprzeć swoją decyzję na tylko i wyłącznie wyrokach cywilnych. Jeszcze raz 
powtarzam te wyroki cywilne są źródłem naszej wiedzy, a nie są podstawą, której 
podejmujemy te uchwały, także mój wniosek jest taki, aby Pani Radczyni 
zaopiniowała te uchwałę i gdyby Pan wyjaśnił, jeżeli to nie jest tajemnicą, dlaczego 
staramy się o inną, bo podstawa prawna jest jedna, znaczy decyzja jest jedna w 
kwestii, czy procedujemy na podstawie ordynacji wyborczej art. 190 czy na tej nowej 
i tylko tyle, bo kwestia merytoryczna co do oceny jest po prostu po stronie Radnych i 
nie ma tu jakiejś filozofii złożonego prawnego kroku. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, swój wniosek motywuje tym, że nawet tutaj Pan Ryszard Barański 
stwierdził, że nie zgadza się z opinią Pani Mecenas. Ja też mam wątpliwości, jeśli 
kontr ekspertyza prawna niezależnej kancelarii będzie tożsama z tą, którą 
przedstawiła nasza Pani Mecenas, oczywiście wtedy podejmę decyzję, natomiast do 
tego czasu chciałbym się wstrzymać nad głosowaniem nad tym projektem uchwał 
plus wniosek Pani Radnej po zapoznaniu się z pismem Wojewody do Pana Andrzeja 
Dominika, myślę, że w trybie pilnym zwołam posiedzenie komisji jeszcze raz i 
przegłosujemy projekt uchwały Pana Franciszka Gawędy. 
 
Radny Franciszek Gawęda tylko w sprawie formalnej jak Pan Przewodniczący 
zauważył, bo chciałbym się dowiedzieć, jakie dokumenty zostaną przez Pana 
wysłane do niezależnej opinii prawnej? Czy tylko te dwa wyroki wraz z 
uzasadnieniami czy również pozostałe rzeczy, które były chociażby w trakcie 
dzisiejszej debaty tutaj rozpatrywane? 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach Szanowni Państwo Pan Andrzej Dominik przed chwila złożył pismo 
datowane na dnia 15 listopada 2011 roku: Wojewoda Dolnośląski zwraca się do Pana 
Andrzeja Dominika Przewodniczącego Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich z 
następującą kwestią „ w nawiązaniu do wcześniejszej korespondencji w sprawie 
naruszenia przez Pana art. 24 f ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 
gminnym informuję, że po przeprowadzeniu postępowania wyjaśniającego, organ 
nadzoru nie stwierdził podstaw do wygaśnięcia pełnionego przez Pana mandatu 
Radnego Ząbkowic Śląskich” Z upoważnienia Wojewody Dolnośląskiego podpisał 
się Pan Grzegorz Ninart Zastępca Dyrektora Wydziału Nadzoru i Kontroli. 
To też jest jeden z powodów Pani Radna o tych wątpliwościach, o których była 
mowa. Nie mniej jednak ja podtrzymuje swój wniosek. 
 
Radna Danuta Tkaczonek Panie Przewodniczący proszę do swojego wniosku 
podłączyć protokół z dzisiejszej sesji również, żeby Radca Prawny wiedział, o czym 
rozmawialiśmy, ponieważ Pan Andrzej Dominik znowu zasłania się oświadczeniem. 
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Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, Pan Andrzej Dominik składa wyjaśnienie Pani Radna. Nie używajmy słów, 
które będą w jakiś sposób źle odbierane. 
 
Radna Danuta Tkaczonek nikt nie uraża, nie chce udzielić odpowiedzi wprost na 
zadane moje pytania, a, zasłania się odpowiedzią Wojewody. Nie wiem, jakie 
Wojewoda ma dokumenty źródłowe, nie wiem, jakie Wojewoda posiada odpowiedzi 
od Pana Andrzeja Dominika i z całym szacunkiem nie musze ufać temu, co napisał 
Pan Wojewoda. Ufam to co przeczytam, to co zobaczę i to co przeanalizuje z 
dokumentów tu źródłowych i  z wypowiedzi Pana Dominika, więc też nie musimy 
brać jako ostateczną decyzje Pana Wojewody oraz tego, że jest zasadna. Tak samo 
Komisja Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego z jakiś czas temu rozpatrując 
postulat Pana Ryszarda Barańskiego również stwierdziła, że nie ma powodów do 
wygaszenia mandatu Andrzeja Dominika, a proszę zobaczyć od tamtego okresu 
czasu, ile spraw ile sytuacji zmieniło się ile nowych dowodów wyszło na jaw. Więc 
proszę się jakby nie zamykać na te kwestie, o których tutaj mówimy i skoro Pana 
decyzja jest taka, że chce Pan tę kwestię przerwać … 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, taki mam wniosek. 
 
Radna Danuta Tkaczonek, … więc dołączam, do, jeżeli Pan się zgodzi, żeby Pana 
wniosek, który Pan skierował do Urzędu i jeżeli zostanie podjęta decyzja, że radca 
prawny niezwiązany z pracą Urzędu Miejskiego będzie rozpatrywał Pana 
wątpliwości, aby do tego wniosku dołączyć również protokół z posiedzenia 
dzisiejszej komisji. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, nie widzę przeciwwskazań. 
 
Radny Franciszek Gawęda, Panie Przewodniczący wnioskuje do Pana, by tego 
dokumentu w ogóle nie używać w perswazji przekonywania Radnych, bo jak Pan 
sam to odczytał było to z listopada 2011 roku, dzięki Bogu mamy już czerwiec 2012 i 
jesteśmy po dwóch wyrokach itd., jeżeli Pan uważa, że ta wypowiedź Wojewody w 
sprawie mandatu Radnego Dominika jest słuszna, to bardzo proszę i wnioskuje o to, 
aby Pan Przewodniczący wraz z tym postanowieniem Wojewody wysłał dwa wyroki 
wraz z uzasadnieniem do Wojewody z prośbą o analizę w stosunku do mandatu 
Radnego Andrzeja Dominika. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, poddaje pod głosowanie mój wniosek o wydanie niezależnej ekspertyzy 
prawnej, do której to ekspertyzy połączone zostaną wszystkie możliwe dokumenty, 
które były w dzisiejszym porządku posiedzenia komisji wraz z protokołem. Kto jest 
za tym wnioskiem proszę podnieść rękę. 
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Głosowanie 
 
Wniosek przeszedł jednogłośnie. 
 
W takim razie do momentu otrzymania odpowiedzi na moją prośbę, na mój wniosek 
odraczam posiedzenie Komisji w tej sprawie i zamykam ten punkt porządku 
posiedzenia dzisiejszej Komisji. 
 
Ogłaszam 5 min przerwy i po przerwie zajmujemy się drugim wnioskiem. 
 
 
Protokołowała 
Monika Gwóźdź 
 
 
Wznowienie obrad  
 
 

b) w sprawie odwołania z funkcji Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady 
Miejskiej Ząbkowic Śląskich 

 

Radny Franciszek Gawęda: Panie Przewodniczący w sprawie formalnej, bo zaszły 
okoliczności teraz w czasie przerwy, które wymagają wyjaśnienia. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach: więc proszę przedstawić te okoliczności 
 
Radny Franciszek Gawęda: bardzo Panu dziękuje, bardzo jestem wdzięczny. 
Chciałbym aby to zabrzmiało dosyć wyraźnie i do protokołu wpisane Pani Moniko. 
Zaczepiony słownie przez Andrzeja Dominika i pomówiony o bezprawne pobieranie 
poborów z ZOK-u i diet, oświadczam, że nigdy w odróżnieniu od niego nie brałem 
pieniędzy z dwóch źródeł i mam w pełni to udokumentowane. Pobieram diety jak i 
w tamtym okresie płace zgodnie z odpowiednimi zapisami prawa. Dziękuje Panie 
Przewodniczący. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach: dobrze, przechodzimy do punktu 2 b). Tu również zwracam się do Pana, 
Panie Radny, Panie Franciszku Gawęda, z prośbą o przedstawienie Szanownej 
Komisji, bo  treść członkom Komisji jest już znana, ale jakby Pan mógł jeszcze w 
dwóch słowach w tej sprawie to bardzo proszę. 
 
Radny Franciszek Gawęda: dziękuje Panie Przewodniczący i tradycyjnie podczas 
dzisiejszej komisji składam wniosek o odłożenie tego punktu z punktem który Pan 
Przewodniczący był łaskaw odłożyć, czyli debatą nad uchwałą pierwszą, ponieważ 
jak znam życie będzie to taka sama debata i później zostanie odłożona do czasu 
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otrzymania informacji. Jest to kompatybilna uchwała razem z tym bo w większości 
dotyczy to niepodejmowaniu przez Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej spraw 
dotyczących działalności na mieniu Gminnym przez Pana Andrzeja Dominika. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach: to jest Pana wniosek tak? Pan ma prawo składać wnioski ale nie bierze Pan 
udziału w głosowaniu. Poddaję pod głosowanie wniosek Pana Radnego. Pan Radny 
prosi o odroczenie debaty nad tym punktem, tak jak w poprzednim projekcie 
uchwały. No Pan Radny ma prawo złożyć wniosek, nie ma prawa brać udziału w 
głosowaniu. Dlatego ja poddaję pod głosowanie wniosek Pana Radnego. 
 
Radna Jolanta Mitręga: nie wiem jak? Ja chcę głosować mądrze i świadomie a w tym 
momencie nie wiem jak. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach: Pan Radny chce odroczyć wniosek od debaty nad tym punktem 
 
Radny Franciszek Gawęda: ja spróbuję jeszcze raz powtórzyć troszeczkę wolniej bo 
mam taki jakiś taki cimber przyśpieszony głosu dlatego też, proponuję, czy składam 
wniosek o to, aby debatę nad drugą uchwałą przeze mnie złożoną dotyczącą 
odwołania Przewodniczącej Komisji  Rewizyjnej Panią Annę Józefowicz, do czasu 
rozstrzygnięcia przez niezależnego Radcę Prawnego dotyczącego sprawy Andrzeja 
Dominika, w uzasadnieniu podaję, że sprawa odwołania Pani Anny Józefowicz z 
Komisji Rewizyjnej, Przewodniczącej tej Komisji, jest w większości kompatybilna ze 
sprawą Pana Andrzeja Dominika. W związku z powyższym otrzymanie informacji 
od Radczyni Prawnej czy Radcy Prawnego niezależnego będzie miało niebagatelny 
wpływ również na Państwa stanowisko w sprawie odwołania Pani Przewodniczącej, 
gdyż to Pani Przewodnicząca nie dopuszczała do wcześniejszej analizy przez 
Radnych Rady Miejskiej dotyczących właśnie sprawy przede wszystkim związanej z 
uprawianiem gminnych gruntów przez Andrzeja Dominika Przewodniczącego Rady 
Miejskiej. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach:  jestem innego zdania, ale oczywiście poddaję pod głosowanie wniosek Pana 
Radnego. Kto jest za wnioskiem Pana Radnego, proszę podniesienie ręki do góry. 
 
Głosowanie: 1 głos za, 3 głosy przeciw. 
 
 Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach: Panie Radny, Pana wniosek został odrzucony. Przystępujemy w takim razie 
do debaty nad tym punktem porządku obrad. Bardzo Proszę oddaję głos Pani Radnej 
Annie Józefowicz Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej. 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
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Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Anna Józefowicz: Panie Przewodniczący, 
Szanowni Radni, Komisjo Prawa i Porządku Publicznego. W czasie kiedy Radny Pan 
Franciszek Gawęda, zawnioskował rozpatrywanie przez Komisję Rewizyjną sprawy, 
już teraz  obecnie nazwanej gruntowej, ona nie wyglądała wówczas w taki sposób jak 
dzisiaj. Miało to miejsce co najmniej półtora roku temu, na drugim posiedzeniu 
Komisji obecnej kadencji, ponieważ wówczas trwało rozpatrywanie tej sprawy przez 
Prokuraturę, Sąd, sprawa nie była zupełnie jasna, wniosek ten postanowiłam odłożyć 
i wstrzymać się z rozpatrywaniem tej sprawy aż do zakończenia postępowania i 
ogłoszenia wyroku. Ponadto była to sprawa poprzedniej kadencji, również Komisja 
nie ma takiego obowiązku, rozpatrywania tematów spraw z lat ubiegłych  
przynajmniej z poprzedniej kadencji, później i to już na kolejnym posiedzeniu 
Komisji na pytanie dlaczego nie wnoszę tego punktu do tematów posiedzeń Komisji, 
wyjaśniłam to co teraz powiedziałam . Później żaden wniosek nie był składany 
ponadto też chcę powiedzieć że to nie był formalny wniosek, był to wniosek, że  
dobrze by było gdyby Komisja zajmowała się również tą sprawą. Uznałam, że na 
tym etapie nie ma potrzeby i mogłoby to by być krzywdzące dla stron. Dziękuje 
bardzo. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach: dziękuje Pani Radnej, otwieram dyskusję wśród członków Komisji 
Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego. Czy ktoś by chciał w tej sprawie coś 
wnieść? 
 
Radna Danuta Tkaczonek: na początku chciałam zwrócić uwagę członkom Komisji i 
osobom które tutaj zgromadzono, że przez ostatnie półtora roku wypracowaliśmy 
sobie takie błędne koło we wzajemnym postępowaniu i wypełnianiu obowiązków a 
przebiega ono w ten sposób, jeżeli pojawia się jakiś problem, sprawa do 
rozpatrzenia, a zwłaszcza kiedy dotyczy władz samorządowych szczebla 
kierowniczego to padają argumenty: niech się tym zajmie Prokurator, niech się tym 
zajmie Sąd. Artykuły prasowe również wybrzmiewały w takim tonie, z kolei kiedy 
pojawiły się rozmowy, jest wymiana korespondencji między organami 
prowadzonymi sprawy, czy to w postępowaniu wyjaśniającym czy w postępowaniu 
śledczym, pojawiają się argumenty: my od tego nie jesteśmy, to powinno być 
załatwione na poziomie Gminy, Rady Miejskiej, macie Komisję, jesteście Radnymi, 
Rada może merytorycznie rozpatrywać i sprawdzać takie stany rzeczy więc uważam 
przede wszystkim że ważne jest obiektywne podejście każdego Radnego, każdego 
Przewodniczącego, do każdej sytuacji i nie należy się  wymawiać tym, że sprawy są 
w Sądzie, że sprawy są w Prokuraturze bo od tego są też Komisje Rady Miejskiej, 
które mogą prowadzić wyjaśnienia, które znają sprawę z autopsji, z doświadczenia 
życiowego i mogą zbierać nawet informacje czy dokumenty w sprawie i 
przekazywać tym organom bo po prostu sprawy powinny się toczyć w interesie 
publicznym a nie w interesie osób prywatnych czy też w interesie wąskiej grupy 
osób, która sprawuje władzę samorządową. Ze swojej strony ja jestem rozczarowana 
tutaj postawą Pani Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej w kwestii kiedy zwróciłam 
się z prośbą o zwołanie posiedzenia połączonego obu Komisji, kiedy zachodziły 
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uzasadnione przesłanki, poparte dowodami czyli kserokopiami pism jakie 
załączyłam do wniosku, aby Komisje zasiadły razem i rozpatrzyły mój wniosek, 
została zbagatelizowana moja sprawa można tutaj dewagować czy po prostu 
spełniłam względy formalne czy nie, ale powzięła Pani wiedze na temat sprawy o 
której powiedziałam i miała Pani w swoich kompetencjach jako Przewodnicząca 
Komisji Rewizyjnej podjąć decyzje samodzielnie o zwołaniu Komisji Rewizyjnej i 
rozpatrzeniu tych dwóch wniosków które dotyczyły wniosku o zdjęcie z funkcji 
Przewodniczącego Rady Miejskiej, Radnego Andrzeja Dominika oraz zdjęcie z 
funkcji Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej Stanisława Susza. Sama byłam 
świadkiem jak czasami Przewodniczący Komisji czy to Gospodarczej i Rewizyjnej, 
podczas sesji, tylko słówko powiedzieliście do siebie i Komisje były połączone. Tak 
samo Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego, 
słówko zamienił z Przewodniczącą Komisji Zdrowia i Komisję się połączyły. W 
sprawach, które są istotne z punktu autorytetu Rady Miejskiej, z punktu 
sprawowania i wykonywania mandatu Radnego, zostały potraktowane bardzo 
lakonicznie mówiąc delikatnie i nie weszły na posiedzenia Komisji, więc uważam, że 
zawiodła Pani tutaj oczekiwania i swoją obowiązki jakie powinny płynąć z postawy 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej, poza tym było to poruszane kiedy kształtowała 
się Komisja Rewizyjna, że jednak Komisja Rewizyjna powinna być kierowana przez 
osobę z poza klubów Radnych które są w koalicji i siłą rzeczy skoro Pani jest w 
koalicji która popiera Burmistrza, to w jakiś sposób rzuca się to cieniem na Pani 
obiektywność, czego dowodem jest właśnie brak przeprowadzenia postępowania 
wyjaśniającego i rozpatrzenia mojego wniosku w tych dwóch sprawach, jest to takie 
ewidentne. Inne sprawy, możemy się domyślać bądź nie o stronniczość ale akurat 
nie ta sprawa bardzo jasno i wprost mówi o tym, że nie byliście Państwo 
zainteresowani wyjaśnieniem tej kwestii, podczas gdy nie sprawa problemu nawet 
podczas sesji wymiana poglądu z Przewodniczącym innej Komisji i zwołanie takiej 
Komisji w trybie wspólnym. 
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej: Pani Radna Danuto, nie rozumiem tego 
„popiera Pani Burmistrza albo nie popiera” Pani również popiera albo nie popiera i 
proszę tak nie mówić „koalicja która popiera” nie rozumiem tego. W sprawach które 
wymagają tego poparcia owszem i proszę mnie tutaj nie posądzać o stronniczość. 
 
 
Radna Jolanta Mitręga: Szanowni Państwo ja nie znam całego protokołu Najwyższej 
Izby Kontroli, nie wiem czy w ogóle Izba Kontroli ma obowiązek czy zajmowała się 
tą sprawą ale myślę, że jest to tak ważna Komisja Rewizyjna, którą Pani Anna 
przewodzi i mam takie domysły czy w ogóle tam w tym protokole znalazły się jakieś 
zastrzeżenia do tej ważnej Komisji. Tak jak wiemy Komisja opiniuje projekty uchwał, 
analizuje działalność spółek, zajmuje się sprawą udzielenia bądź nieudzielenia 
absolutorium. Czy tam w ogóle jakieś były sugestie jeśli chodzi o jakieś 
nieprawidłowe funkcjonowanie Komisji Rewizyjnej? 
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Sekretarz Gminy Iwona Aibin: nie, nikt w ogóle się nie odnosił do pracy Komisji, 
jeżeli chodzi o kontrolę Najwyższej Izby Kontroli to zawsze przedmiotem tej kontroli 
są jak gdyby  działania organu wykonawczego. Dziękuje. 
 
Radny Franciszek Gawęda: bardzo krótko, ponieważ tam w uzasadnieniu podałem, 
w sprawozdaniu, które było napisane już jakiś czas temu natomiast jak Państwo 
doskonale wiecie, między czasie było olbrzymia ilość spraw, które nie były 
ujmowane ani nie były też proponowane przez Przewodniczącą, jako do 
rozwiązania, przypominam jako Komisja Rewizyjna. Wspomnę tylko, Vulkan 800 
tysięcy dodatku, blacha na dachu. Ja tu nikogo nie oskarżam broń Boże, tylko to 
wymagało rozstrzygnięcia przede wszystkim pod względem do czego jest Rada 
powołana a przy pomocy Komisji Rewizyjne to powinno być uszczególnione, pod 
względem rzetelnego wydatkowania, tak mówiąc na skróty środków publicznych. 
Proszę Państwa na Komisji Rewizyjnej nic z tych rzeczy się nie dzieje, wszystkie te 
rzeczy są od razu z góry zakładane jako nieistotne albo mało istotne a najlepsza 
Komisja to była wówczas kiedy się udzielało absolutorium Burmistrzowi bo była w 
miarę konsekwentnie przeprowadzona i zgodnie z prawidłowościami sztuki 
prowadzenia Komisji Rewizyjnej. Tak więc Proszę Państwa można byłoby na ten 
temat mówić i mówić ale i tak Państwo zrobicie to co uważacie,  czyli to co zwykle, 
w związku z powyższym feruje wyroki, dlatego bo już Pani Przewodnicząca Anna 
Józefowicz powiedziała, że już półtora roku już przewidziałem co będzie dzisiaj, 
mam prawo również czuć się jako trochę taki prorok. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach: czy ktoś by chciał zabrać jeszcze głos w tej sprawie? W takim razie ja mam 
pytanie do Pani Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej, czy w najbliższym czasie Pani 
planuje posiedzenie Komisji Rewizyjnej na którym to będą poruszone sprawy o 
których mowa w uzasadnieniu tutaj projektu uchwał Pana Franciszka Gawędy. 
 
Radna Anna Józefowicz: w planowanych wcześniej, które to Komisje są 
zaplanowane pod koniec roku ubiegłego, nie mam. Jeżeli będą takie wnioski, 
owszem będziemy się zajmować. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach: rozumiem, że czeka Pani na wnioski członków Komisji Rewizyjnej. 
 
Radna Anna Józefowicz: myślę, że tak 
 
Radna Danuta Tkaczonek: sama wypowiedź Pani Radnej jest w tej chwili wyrazem 
subiektywności bo z punktu obiektywnego uważam, że zmierzał Pan do zapytania 
czy te w uzasadnieniu sprawy które poruszył Radny Franciszek Gawęda, będą z 
automatu przedmiotem obrad Komisji? Pani Radna po prostu nie wyraża takiej 
postawy, że należałoby się takimi sprawami zająć i oczekuje wniosków od członków 
Komisji Rewizyjnej której przewodzi, no więc jest to też pewien wyraz takiej 
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asertywności w takim kontekście, że nie chce się tymi sprawami zajmować bo gdyby 
chciała to by po prostu zwołała Komisję w tak ostatnich sprawach. 
 
 
Radna Anna Józefowicz: nie tak to powiedziałam i nie tak to Pani powinna 
zrozumieć, może nie do końca się wypowiedziałam. Na najbliższym posiedzeniu 
zajmiemy się tą sprawą, tym tematem jak będziemy i które tematy rozpatrywać. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach: w takim razie Szanowni Państwo poddaję pod głosowanie projekt uchwały 
wniesiony przez Pana Radnego Franciszka Gawędę: w sprawię odwołania z funkcji 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ząbkowicach Śląskich. Kto z 
Pań i Panów jest za projektem uchwały wniesionego przez Pana Radnego Franciszka 
Gawędę? 
 
Głosowanie: 1 głos za, 2 głosy sprzeciw, 1 głos wstrzymujący. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach: stwierdzam, że  Komisja stwierdziła niezasadność tego projektu, nie mniej 
jednak projekt zostanie przedłożony Wysokiej Radzie, mam nadzieję, że na 
najbliższym posiedzeniu sesji Rady Miejskiej. 
Dziękuje bardzo, zamykamy ten punkt porządku obrad. 
 
 

Ad. pkt. 3 Sprawy różne. 

 

Radna Danuta Tkaczonek: Panie Przewodniczący chciałabym, aby to nie był mój 
wniosek jako Radnej pojedynczy głos ale chciałabym aby Radni Komisji 
Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego przegłosowali wniosek, żeby to 
ewentualnie był wniosek całej Komisji a chodzi mi o fakty które zostały zapisane w 
wyroku Sądu Pierwszej Instancji które mówią o tym, że Andrzej Dominik zwrócił się 
do Przewodniczącego Zarządu Miasta i Gminy Ząbkowice Śląskie również z 
wnioskiem o wyrażenie zgody na budowę 2 silosów. Miasto Gmina Ząbkowice 
Śląskie, Andrzej Dominik do umowy dzierżawy z dnia 31 grudnia 1997 roku 
podpisali aneks 1/2002 zgodnie z którym umowa dzierżawy została zawarta na 
okres 10 lat od dnia 21 marca 2002 roku, dodatkowo dnia 21 marca 2002 Burmistrz 
Ząbkowic Śląskich wyraził zgodę Andrzejowi Dominikowi na realizację 
przedsięwzięcia inwestycyjnego które łączyło się z wykorzystaniem dzierżawionych 
nieruchomości polegającego na budowie 2 silosów. Mój wniosek jest taki aby 
Komisja Rewizyjna zajęła się zbadaniem tego wątku, ponieważ wygląda na to że 
skoro umowa została zmieniona na okres 10 lat czyli do 21 marca 2012 roku i ta 
umowa miała być taką ręłkojmią do tego aby Radny mógł zaciągnąć kredyt na 
inwestycje pod nazwą budowa silosu i jest to większa sprawa i chciałam żebyśmy 
wnieśli, jak już powiedziałam wcześniej do Komisji Rewizyjnej aby zbadała tę 
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kwestię, bo może jest to większa sprawa dotycząca nie tylko Radnego Andrzeja 
Dominika, również Urzędników bo mogło nastąpić wykorzystanie mienia Gminy 
czyli poświadczenie przez Gminę Panu Andrzejowi Dominikowi aby ten wziął 
kredyt na budowę 2 silosów, które stoją nie na gruntach Gminnych ale na gruncie 
jego prywatnym, no i kredyt ten miał być też w okresie 10 letnim, czyli umowa 
kończyła się 21 marca 2012 roku, jest to ze sobą powiązane i wypracowała stosowne 
wnioski, jeżeli trzeba oczywiście skierowała sprawę do zbadania innym organowm. 
Nie wszystko może zbadać Komisja Panie Przewodniczący, no ma Pan prawo do 
wszystkiego, Pana oświadczenia również  powinny były zawierać, że prowadzi Pan 
działalność na mieniu Gminnym a Pan tego nie uczynił więc nie jest Pan osobą 
wiarygodną w niczym. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach: rozumiem, że Pani składa wniosek o skierowanie sprawy do Komisji 
Rewizyjnej. Komisja Rewizyjna oczywiście zadecyduje jak zechce. Kto jest za 
wnioskiem Pani Radnej Danuty Tkaczonek? 
 
Głosowanie: jednogłośnie 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach: zostało przegłosowane, w najbliższym czasie zwrócimy się z pismem do 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o zbadanie tej sprawy. 
Czy ktoś jeszcze w sprawach różnych? 
 
Radna Danuta Tkaczonek: to w zasadzie będzie prośba do Pana Komendanta 
ponieważ, w rynku jest sklep mięsny, za bankiem spółdzielczym i tam dochodzi do 
takiej sytuacji, że osoby które przywożą towar, przywożą go bardzo wcześnie rano 
przed ustaniem ciszy nocnej i wyładowanie tego towaru odbywa się w sposób 
bardzo głośny i budzi mieszkańców, lokatorów budynków 9,10 i również pierzei. 
Chodzi o zwrócenie uwagi właścicielom sklepu. No wszyscy rozumieją problem, bo 
żywność trzeba dostarczyć, tylko żeby jeżeli tak się zdarzy że ten samochód z trasy 
przyjeżdża z Polski i przyjeżdża o tej 5 rano, bo ostatnio wyładowanie towaru miało 
miejsce o 4:30 i trwało do godziny 6, żeby po prostu robili to ciszej, albo zakupili 
wózki transportowe, żeby po prostu zapewnili warunki ciszy nocnej, bez jakiś tam 
mocniejszych zdań, po prostu chodzi o to żeby wszyscy mogli tutaj jakieś 
porozumienie w tej kwestii złapać. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach: w związku z wyczerpaniem porządku obrad, zamykam posiedzenie Komisji 
Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego. Dziękuje za uwagę. 
 
Protokołowała  
Jolanta Kielarska 

Przewodniczący Komisji 
   


